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Novoročný príhovor prvej primátorky mesta v jeho dejinách

Aký bol rok 2006?
Pre mňa osobne bol rokom neuveriteľ-

ných zmien a nových skúseností. Takto 
pred rokom som si myslela, že jediné, čo 
môžem urobiť pre ochranu životného pro-
stredia, je dôsledne triediť odpad v domác-
nosti. No udalosti nabrali rýchly spád a mu-
sela som sa naučiť  mnoho nových vecí. 
Porozumieť procesom spojeným s ban-

skou činnosťou, ale aj naštudovať zákony, 
o ktorých som pôvodne ani netušila. 

Postupom času som si začala čoraz viac 
všímať život ľudí v našom meste. Ich trá-
penia a ich túžby, ale tiež som začala po-
rovnávať Kremnicu s inými miestami sveta. 
Kremnica vyšla z týchto porovnávaní vždy 
víťazne. Lebo je to jedinečné miesto na 
zemi. Výnimočné.

Som presvedčená, že sme pochopili, že 
naše životy sa zrazu môžu zmeniť, žiaľ nie 
k lepšiemu. Okolo nás sú dravci s neuve-
riteľným apetítom a svet v našom okolí sa 
môže desivo zmeniť zo dňa na deň, ak na 
to sami nedáme pozor.

Kremničania sa stávajú vzorom. Celé Slo-
vensko sleduje náš boj o záchranu mesta, 
ale aj našej budúcnosti. Máme na to právo. 
Preto nesmieme byť malomyseľní a ustrá-
chaní, nesmieme sa vzdávať dopredu.

A tiež sme si uvedomili, že máme svoje 
občianske práva, ktoré môžeme a máme  
uplatňovať. Nemôžeme sa spoliehať na to, 
že niekto iný vyrieši veci za nás. Musíme 
si ich riešiť sami. Je to naše právo, ale aj 
povinnosť voči našim deťom a vnukom.

Aký bude rok 2007?
Dúfam, že to bude dobrý rok.   

Želám si, aby priniesol všetkým zdravie aj 
keď viem, že o vlastné zdravie sa z 80% 
pričiňujeme sami. Preto športujme, jedzme 

striedmo, vyhýbajme sa cigaretám, alkoho-
lu a drogám. Nevyhovárajme sa sami pred 
sebou, keď môžeme udalosti ovplyvniť 
svojou vlastnou vôľou. Naše mesto nám 
poskytuje úžasné možnosti na prechádzky, 
náročnejšiu turistiku, cyklistiku, lyžovanie 
alebo záhradkárčenie, rybárčenie, či iné 
záľuby v prírode.

Želám si, aby priniesol radosť rodinám s 
deťmi. Tieto sú prvoradými, treba si vždy 
pre ne nájsť čas, lebo ten sa už nikdy ne-
vráti. Pamätajme na to, že do našich detí 
vkladáme samých seba. 

Želám si, aby stredná generácia mala 
dosť síl zvládať denné starosti a aby si naš-
la cestu aj pre riešenie problémov svojich 
priateľov a známych, aby nikto nezostal 
sám so svojimi trápeniami. 

Želám si, aby aj seniori objavili spôsob, 
ako sa zapojiť do života nášho pôvabné-
ho malého mesta. Majú mnoho skúseností, 
ktoré môžu ponúknuť ostatným a pokiaľ im 
to zdravie dovolí, čo aj len v drobných ma-
ličkostiach budú užitoční pre ostatných.

Na prahu  roka 2007 Vám milí spoluob-
čania prajem odvahu, energiu, zdravie a 
chuť do života, aby sme si takto o rok mohli 
povedať, bol to dobrý rok.   

            RNDr. Zuzana Balážová, 
                                   primátorka mesta

Nový rok a nové plány.
Noví ľudia , nový čas.

Nech je dosť aj novej sily
a odvahy ďalej rásť,

nájsť pre všetkých dobrú cestu, 
v rozhodnutiach pevne stáť, 

pokladnicu  vrchovato
zlatom skutkov napĺňať.

Pričiňme sa o to všetci.
Nech je láska stále v nás,

nech je pokoj medzi nami, 
nech nám mesto krásnie zas.

	 	 															
Alžbeta Vítková

Novorocný 
vinš

Foto: M. Lacko

Prvé zasadnutie nového MsZ
Zber triedeného odpadu
Miestny poplatok 
Nové informácie o ťažbe 
Otvorený list
Klubové listy
Radí psychológ
Umenie na plátne
Labyrint ponúka podujatia
Krížovka pre voľný čas
Kolkári v súťaži
Polícia informuje
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   Na svojom prvom riadnom zasadnutí sa novozvolení poslan-
ci zišli dňa 14. decembra 2006 v radnej sieni Mestského domu 
v Kremnici. V zmysle zákona a rokovacieho poriadku zvolal toto 
zasadnutie dovtedajší primátor mesta Ing. M. Nárožný, ktorý za-
sadnutie otvoril. Predseda  mestskej volebnej komisie JUDr. Anton 
Vaský predniesol správu o výsledkoch volieb do orgánov samo-
správy obce v meste Kremnica na funkciu primátora mesta a fun-
kciu poslancov mestského zastupiteľstva. Zároveň informoval, že 
na miesto poslanca vo volebnom obvode č. 3 nastupuje náhradník. 
Následne novozvolená primátorka mesta RNDr. Zuzana Balážová 
slávnostne zložila sľub primátora mesta do rúk Ing. M. Nárožného, 
čím sa oficiálne ujala výkonu funkcie primátorky mesta. Zákonom 
predpísaný sľub poslanca mestského zastupiteľstva slávnostne 
zložili aj novozvolení poslanci: 

        

Primátorka mesta v zmysle schváleného programu predložila 
návrh na tajnú voľbu zástupcu primátora. Keďže tento kandidát 
v tajnej voľbe nebol zvolený, bude sa otázkou nového zástup-
cu primátora zaoberať Mestské zastupiteľstvo na svojom ďalšom 
riadnom zasadnutí dňa 18. 1. 2007. 

Na ustanovujúcom zasadnutí boli tiež vytvorené dve komisie. 
Predsedom komisie pre posudzovanie konfliktu záujmov sa stal 
Ondrej Marianik, jej členmi sú Ing. Beata Kirková, Milan Miškóci, 
Mgr. Mariana Novotná a sekretárkou Mgr. Lujza Pračková. Hlav-
ným poslaním tejto komisie je v zmysle príslušnej legislatívy po-
sudzovať majetkové priznanie primátorky mesta a novozvolených 
poslancov. Tiež bola vytvorená komisia pre ZPOZ – Zbor pre ob-

Ustanovujúce zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Kremnici

čianske záležitosti. Úlohou tejto komisie je príprava a realizácia 
občianskych obradov, sobášov, uvítaní do života, posledných roz-
lúčok ako aj rôznych prijatí na Mestskom úrade v Kremnici. Členmi 
tejto komisie sa stali: Ing. Veronika Králiková, Mgr. Vladimír Gorbu-
nov, Marián Vojtko, Valéria Bulíčková, Petra Miková, Bc. Miroslav 
Marko, Jozef Becler, Mgr. Jana Borgulová, Mgr. Viera Borgulová, 
Zuzana Fodorová, Emília Schmidtová, Klára Štroffeková, Eva Ko-
váčiková, Margaréta Klimová, Gabriela Oswaldová, Eva Hrončo-
vá, Mgr. Jana Šumichrastová, Vladimír Donoval, Dušan Zemánek, 
PaedDr. Elena Hašková, Anna Hajabačová, Svetlana Šverhová. 
Do funkcie predsedu zvolilo Mestské zastupiteľstvo Mgr. Margi-
tu Fodorovú a za sekretárku Ľubicu Négerovú. Výkonom funkcie 
sobášiacich boli poverení: Mgr. Margita Fodorová, Mgr. Vladimír 
Gorbunov a Ing. Veronika Králiková. 

 Ďalším bodom programu rokovania bolo určenie platu primátor-
ky mesta. Mestské zastupiteľstvo schválilo plat primátorky mes-
ta Kremnica podľa zákona NR SR č. 253/1994 Z. z. v znení ne-
skorších predpisov s účinnosťou od 14. 12. 2006, pričom po troch 
mesiacoch zastupiteľstvo prehodnotí udelenie odmeny podľa § 5 
citovaného zákona. 

 Novozvolení poslanci na návrh primátorky schválili tiež rozpis 
zasadnutí Mestského zastupiteľstva v Kremnici pre rok 2007 na-
sledovne: 

 Na najbližšom zasadnutí 18. januára 2006 sa Mestské zastu-
piteľstvo bude zaoberať najmä voľbou zástupcu primátora ako aj  
zriadením pracovných komisií Mestského zastupiteľstva a voľbou 
ich predsedov a členov.                   LP

18. januára 2007
15. februára 2007
15. marca 2007
12. apríla 2007
17. mája 2007
14. júna 2007
12. júla 2007
6. septembra 2007
11. októbra 2007
8. novembra 2007
6. decembra 2007

PaedDr. Tibor Ferenčík
Mgr. Margita Fodorová 
Mgr. Vladimír Gorbunov 
Ing. Ján Hero 
Ing. Beata Kirková 
Ing. Veronika Králiková 
Ondrej Marianik 
Milan Miškóci 
Mgr. Mariana Novotná 
Ing. Klára Popová
Michal Romanovský 
Martin Varhaňovský 
Marián Vojtko 
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   Dňa 18.12.2006 zaslala RNDr. Zuzana Ba-
lážová primátorka mesta Kremnica nasle-
dovný list premiérovi vlády a príslušným 
rezortným ministerstvám:

Vážený pán premiér,
      iste ste informovaný o probléme plánova-
nej ťažby zlata v Kremnici. Toto je dôvod, prečo 
som sa ja osobne, Občianske združenie Krem-
nica nad zlato, mestské zastupiteľstvá v Krem-
nici, Žiari nad Hronom a tiež zastupiteľstvo VÚC 
v Banskej Bystrici  vyjadrovali k novele banského 
zákona pripravovanej v priebehu tohto roka.
Postoj verejnosti - jednoznačne deklarovaný 
- odmieta kyanidové lúhovanie v banskom prie-
mysle z týchto vážnych dôvodov:
1. kyanidy sú zvlášť nebezpečné jedy, 
2. v banskom priemysle sa používajú vo výni-
močne veľkých množstvách (napr. v Kremnici 
by sa mali podľa zámeru ťažobnej spoločnosti 
používať 3 t denne), 
3. preto je riziko pri ich používaní obzvlášť vyso-
ké (preprava, skladovanie, manipulácia, vypúš-
ťanie zvyškov na odkalisko, ktoré zostane ako 
trvalá ekologická záťaž), 
4. odporuje kritériám trvalo udržateľného rozvoja 

a to najmä: 
-  zabezpečenie ochrany zdravia ľudí
- zachovanie vysokej kvality zložiek životné-
ho prostredia – minimalizácia negatívnych vply-
vov na životné prostredie,
- minimalizácia využívania neobnoviteľných 
zdrojov,
-  uprednostňovanie preventívnych opatrení 
pred odstraňovaním nežiadúcich následkov čin-
ností, 
- rešpektovanie možných rizík - vrátane ne-
overených, zapracovaných v Národnej stratégii 
trvalo udržateľného rozvoja.
   Legislatívna rada vlády SR mala k novele zá-
važné pripomienky, Rada vlády pre verejnú sprá-
vu SR odporučila novelu zákona prepracovať, no 
novela zákona bola napriek tomu posunutá na 
prerokovanie vládou SR. 
   Naopak, z návrhu novely bol úplne vypus-
tený zákaz kyanidového lúhovania pri úprave 
a zušľachťovaní nerastov, z ktorých sa dajú 
priemyselne vyrábať kovy (hoci na žiadosť verej-
nosti tam bol zapracovaný počas celého procesu 
pripomienkovania – viď príloha). Pôvodný odsek 
5 paragrafu 30 o tomto zákaze bol preformulo-
vaný veľmi zložitým spôsobom a nedostatočne 
odkazuje na rôzne právne normy.

Národná stratégia trvalo udržateľného roz-
voja bola schválená Národnou radou SR v apríli 
2002. Je zarážajúce, že takýto závažný doku-
ment nie je v novele akceptovaný a tiež nie je v 
súlade s Obnovenou stratégiou trvalo udržateľ-
ného rozvoja EÚ prijatou Európskou radou dňa 
15.-16. júna 2006, uverejnenou pod č. 10917.06 
- Rada EÚ. 
   Obraciam sa preto na Vás v mene občanov 
mesta Kremnice a  tiež vo svojom mene so žia-
dosťou, znovu zapracovať do novely banského 
zákona text:
   „Pri úprave a zušľachťovaní nerastov, z ktorých 
sa dajú priemyselne vyrábať kovy, je zakáza-
né použitie technológie kyanidového lúhovania 
alebo aj iných postupov  využívajúcich kyanido-
vé zlúčeniny. Tento zákaz platí pre samostatné 
použitie kyanidového lúhovania v akomkoľvek 
merítku i pre jeho použitie v kombinácii s inými  
metódami úpravy a zušľachťovania nerastov.“ 
   Ďalším závažným nedostatkom banského záko-
na je absencia ustanovenia, ktoré by prikazovalo 
tvorbu finančnej zábezpeky pred začatím ťažby 
na riešenie enviromentálnych záťaží, s ktorými 
máme už teraz nemalé skúsenosti.  
  Toto sú významné dôvody na to, aby bol banský 
zákon zásadne prepracovaný, resp. doplnený 
o navrhované ustanovenia.
  S pozdravom

RNDr. Zuzana Balážová, primátorka mesta 

KROKY SAMOSPRÁVY K ŤAŽBE ZLATA

   1. Začiatkom roka začal proces novelizácie banského zákona č. 44/1988. Občian-
ske združenie Kremnica nad zlato podalo v rámci pripomienkového konania hro-
madnú pripomienku, ktorú podporilo svojimi podpismi 1824 občanov, v ktorej žia-
dalo zahrnúť do §30 zákaz kyanidového lúhovania podľa vzoru Českej republiky:
„Pri úprave a zušľachťovaní nerastov, z ktorých sa dajú priemyselne vyrábať kovy, 
je zakázané použitie technológie kyanidového lúhovania alebo aj iných postupov  
využívajúcich kyanidové zlúčeniny. Tento zákaz platí pre samostatné použitie ky-
anidového lúhovania v akomkoľvek merítku i pre jeho použitie v kombinácii s inými  
metódami úpravy a zušľachťovania nerastov.“
2. Do medzirezortného pripomienkového konania v auguste tohto roka sa navrho-
vaná zmena dostala v tejto podobe:
„Pri dobývaní a úprave nerastov, z ktorých sa dajú priemyselne vyrábať kovy, je 
zakázané použitie technológie kyanidového lúhovania.”
 3. Ale do legislatívnej rady vlády (14.11.2006) a do rady vlády pre verejnú správu 
(16.11.2006) sa už dostala takáto podoba:
 „(5) Pri otvárke, príprave, dobývaní, úprave a zušľachťovaní nerastov, ak sa 
vykonávajú v súvislosti s ich dobývaním a likvidácii banských diel, je zakázané 
použitie technológie kyanidového lúhovania. Pri úprave a zušľachťovaní nerastov, 
z ktorých sa dajú priemyselne vyrábať kovy, zákaz podľa prvej vety platí, ak použitá 
technológia nie je v súlade s princípom trvalo udržateľného rozvoja15b), podmienka-
mi ustanovenými osobitným predpisom 15c)  a najlepšímí dostupnými technológiami 
upravenými v osobitnom predpise15d).
 (6) O výnimke podľa odseku 5 rozhodne Ministerstvo životného prostredia Slo-
venskej republiky do 30 dní odo dňa prijatia žiadosti organizácie, ktorá obsahuje
a) technický popis technológie, ktorá sa má pri úprave nerastov použiť,
b) technickú a inú dostupnú literatúru k navrhovanej technológii,
c) vyhlásenie o zabezpečení použitia najlepšej dostupnej technológie z pohľadu 
ochrany života a zdravia zamestnancov a majetku a životného prostredia občanov.
      Poznámky pod čiarou k odkazom 15a až 15d znejú:
15a) Napríklad zákon č. 364/2004 Z. z. o vodách a o zmene zákona Slovenskej 
národnej rady č. 372/1990 Zb. o priestupkoch v znení neskorších predpisov (vodný 
zákon), zákon č. 543/2002 Z. z. o ochrane prírody a krajiny v znení neskorších 
predpisov.
15b) § 6 zákona č. 17/1992 Zb. o životnom prostredí v znení neskorších predpisov.
15c)  § 26 až 28 zákona č. 364/2004 Z. z. v znení neskorších predpisov.

Poznámka:
     Druhá veta odseku (5) neguje prvú vetu tohto odseku, pretože použitie kyanido-
vého  lúhovania v banskom priemysle nie je v súlade s princípom trvalo udržateľné-
ho rozvoja, nie je v súlade s Národnou stratégiou trvalo udržateľného rozvoja, a tiež 
nie je v súlade s Obnovenou stratégiou trvalo udržateľného rozvoja EÚ prijatou 
Európskou radou dňa 15.-16. júna 2006, uverejnenou pod č. 10917.06 - Rada EÚ.
 V súčasnosti nie je v záujme štátu dobývať nerast za cenu poru-
šovania princípov trvalo udržateľného rozvoja.
 Odsek (6) porušuje Aarhuský dohovor, a to jednak právo na informácie o zá-
sadných otázkach životného prostredia, jednak právo zúčastniť sa rozhodovania 

o týchto otázkach. Ak sa v Kremnici budú transportovať, manipulovať a používať 
3 t kyanidu denne, mali by byť o tom občania okolitých obcí rozhodne informovaní 
a mali by mať právo sa k tomu vyjadriť. 
  5. Nakoniec ide na prerokovanie vlády (bez opakovaného pripomienkového kona-
nia) formulácia, v ktorej zákaz používania kyanidov bol celkom vypustený:
 (5) Pri úprave a zušľachťovaní nerastov, z ktorých sa dajú priemyselne vyrábať 
kovy, sa použije technológia, ktorá je v súlade s princípom trvalo udržateľného roz-
voja15b), podmienkami ustanovenými osobitným predpisom15c) a najlepšími dostup-
nými technológiami ustanovenými v osobitnom predpise.15d)    

       Doterajšie odseky 3 až 7 sa označujú ako odseky 7 až 11.
Poznámky pod čiarou k odkazom 15a až 15d znejú:
„15a) Napríklad zákon č. 364/2004 Z. z. o vodách a o zmene zákona Slovenskej 
národnej rady č. 372/1990 Zb. o priestupkoch v znení neskorších predpisov (vodný 
zákon), zákon č. 543/2002 Z. z. o ochrane prírody a krajiny v znení neskorších 
predpisov.
 15b) § 6 zákona č. 17/1992 Zb. o životnom prostredí v znení neskorších predpi-
sov.
 15c)  § 26 až 28 zákona č. 364/2004 Z. z. v znení neskorších predpisov.
 15d) § 5 a príloha č. 3 zákona č. 245/2003 Z. z. o integrovanej prevencii a kontrole 
znečisťovania životného prostredia a o zmene a doplnení niektorých zákonov.“.
    Poznámka:
   Hromadná pripomienka občanov o zákaze kyanidového lúhovania sa celkom 
vytratila. Pôvodný odsek 5 paragrafu 30 o tomto zákaze bol preformulovaný veľmi 
zložitým spôsobom, nedostatočne odkazuje na rôzne právne normy, len aby sa 
zahmlila podstata veci. 
   Ako je možné, že nie je do úvahy braný postoj verejnosti (deklarovaný nielen OZ 
Kremnica nad zlato – dnes viac ako 3800 členov, ale aj Mestom Kremnica, Žiar a 
VÚC Banská Bystrica), ktorá odmieta kyanidové lúhovanie v banskom priemysle, 
pretože:
6. kyanidy sú zvlášť nebezpečné jedy 
7.  v banskom priemysle sa používajú vo výnimočne veľkých množstvách
      (napr.   v Kremnici by sa mali podľa zámeru používať 3 t denne) 
8. preto je riziko pri ich používaní obzvlášť vysoké 
9. odporuje kritériám trvalo udržateľného rozvoja zapracovaným v Národnej stra- 
 tégii trvalo udržateľného rozvoja, ktorá bola schválená Národnou radou SR 
 v apríli 2002.

-  zabezpečenie ochrany zdravia ľudí
-  zachovanie vysokej kvality zložiek životného prostredia – minimalizácia negatív- 
  nych vplyvov na životné prostredie,
-  minimalizácia využívania neobnoviteľných zdrojov
-  uprednostňovanie preventívnych opatrení pred odstraňovaním 
  nežiadúcich následkov činností
-  rešpektovanie možných rizík - vrátane neoverených
-  zachovanie možností využívania existujúcich zdrojov
  aj pre budúce generácie

      Je zarážajúce, že takýto závažný dokument nie je v novele akceptovaný. 
                                                                        RNDr. Zuzana Balážová, primátorka mesta

PARAdOxnÁ cESTA nOVELY BAnSKéhO ZÁKOnA A ZÁKAZ POUŽÍVAnIA KYAnIdOV V BAnSKOM PRIEMYSLE
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Na území mesta Kremnica sa komunálny odpad triedi na po-
ložky papier, sklo, plasty a ukladá sa do vriec v rodinných a 
bytových domoch. Odvoz triedených zložiek komunálnych 
odpadov z vriec sa vykonáva jedenkrát mesačne . V roku 2006 
sa bude odvoz realizovať podľa tohto harmonogramu :

             P O n d E L O K
Dátum :    8.1., 5.2., 5.3., 2.4., 7.5., 4.6., 2.7., 
               6.8., 3.9., 8.10., 5.11., 3.12. 
Ulice :   Veternícka, Zechenterova, ČSA,   
 S.Chalupku, Dolná, P. Križku, Nám. SNP,  
 Matunákova

  
  U T O R O K
Dátum :  10.1., 14.2., 14.3., 11.4., 9. 5.(streda),   
 13.6., 11.7., 15. 8., 12. 9., 10.10., 14.11.,   
 12. 12.
Ulice:  J.Horvátha, Rumunskej armády, Banská   
 cesta, Nová Dolina, Továrenská, Zámocké  
 nám., Zlatá, Kollárova, Štefánikovo nám.,   
 Kutnohorská, Ľudovíta Štúra, J. Langsfel- 
 da, Angyalova, Bystrická

T R I E d E n é   Z L O Ž K Y
PAPIER :
noviny, časopisy, katalógy, prospekty, listy, kancelársky pa-
pier, zošity, knihy, papierové vrecúška, lepenka (kartón), kra-
bice. Netriedia sa a neodoberajú :  obaly z mrazených potravín, 

kopírovací papier, znečistený a mastný papier – tieto odpady 
patria do štandardných zberných nádob.

PLASTY :
„PET“ – fľaše, fólie pre domácnosť, umelohmotné tašky, mik-
roténové vrecúška, obalové fólie, nádobky z mliečnych výrob-
kov, plastové tácky.
„PET“  - fľaše je potrebné pred uložením zošliapnuť, aby sa 
zmenšil ich objem .
Netriedia sa a neodoberajú: veľké tvrdé plastické látky, kožen-
ka, sklolaminát – tieto odpady patria do štandardných zber-
ných nádob alebo do veľkokapacitných kontajnerov.

SKLO :
biele a farebné fľaše, sklo svetlé a farebné, sklenené poháre, 
sklenené črepy a okenné sklo.
Z fliaš a pohárov je potrebné odstrániť uzávery.
Netriedia sa a neodoberajú : porcelán, keramika a zrkadlá 
– tieto odpady patria do štandardných zberných nádob alebo 
do veľkokapacitných kontajnerov.

TEXTIL A ŠATSTVO :
zbavené gombíkov, zipsov a rôznych kovových ozdôb. 
Netriedia sa a neodoberajú : textílie z umelých vlákien, kovra-
lové koberce a pod. – tieto odpady patria do štandardných 
zberných nádob alebo do veľkokapacitných kontajnerov.

ŽELEZNÝ ODPAD :
drobný železný odpad treba uložiť do igelitovej tašky a sú-
strediť ho na miesto odvozu spolu s ostatnými triedenými 
zložkami.
     Každá vytriedená zložka komunálneho odpadu musí 
byť pôvodcom alebo držiteľom odpadu zhromažďova-
ná osobitne. nie je prístupné zmiešať viacero zložiek 
komunálneho odpadu dohromady.

 Oddelenie technických služieb MsÚ   

ZBER TRIEdEnéhO OdPAdU Z dOMÁcnOSTÍ V ROKU 2007

Sadzba poplatku pre fyzickú osobu, kto-
rá má v meste trvalý pobyt alebo prechod-
ný pobyt pre rok 2007  je vo výške 1,23 Sk 
na osobu a kalendárny deň t.j. 1,23 x 365 = 
448,95 zaokrúhlenie na 449,- Sk.

Sadzba poplatku za štvrtú a ďalšiu oso-
bu je 0,62 Sk na osobu a kalendárny deň. 
Fyzická osoba, ktorá má v meste trvalý ale-
bo prechodný pobyt, v meste sa zdržiava 
ojedinele a krátkodobo z dôvodu štúdia, za-
mestnania, sadzba poplatku je 0,62 Sk na 
osobu a kalendárny deň. Za štvrtého a ďal-
šieho člena sa považuje ten člen, ktorý sa v 
meste zdržiava ojedinele a krátkodobo.

Fyzická osoba, ktorá nemá v meste trva-
lý pobyt alebo prechodný pobyt, ale užíva 
alebo je oprávnená užívať byt, nebytový 
priestor, pozemnú stavbu na iný účel ako 
na podnikanie má sadzbu 1,23 Sk na ka-
lendárny deň. Právnické osoby, fyzické 
osoby – podnikatelia zmeny o počte za-
mestnancov, ubytovaných, počte miest na 
sedenie pre rok 2007 ( podľa údajov za rok 
2006) musia nahlásiť do 31.1.2007. 

Poplatník je povinný do jedného mesiaca 
odo dňa vzniku povinnosti platiť poplatok, 
odo dňa, keď nastala skutočnosť, ktorá má 

vplyv na zánik poplatkovej povinnosti podať 
ohlásenie. Spolu s ohlásením predloží aj 
doklady potvrdzujúce uvádzané údaje, ak 
súčasne požaduje zníženie  poplatku,  aj 
doklady, ktoré odôvodňujú zníženie poplat-
ku. Ak má poplatník v meste trvalý pobyt 
a poplatok zaplatil na prechodnom pobyte, 
k žiadosti o zníženie alebo odpustenie po-
platku je potrebné priložiť doklad o zaplate-
ní poplatku na inom mieste, v doklade musí 
byť uvedené obdobie a počet osôb, za 
ktoré bol poplatok zaplatený. Poplatník si 
zníženie alebo odpustenie poplatku uplat-
ňuje písomnou žiadosťou a hodnovernými 
dokladmi v príslušnom kalendárnom roku.

 Potvrdenia o návšteve školy pre školský 
rok 2006/2007, potvrdenie o zamestnaní 
poplatník predloží najneskôr do 31.1.2007 
( za žiakov študentov a zamestnaných, 
ktorí sa v meste zdržiavajú ojedinele a 
krátkodobo). Po predložení potvrdenia o 
návšteve školy, zamestnania pri preberaní 
platobných výmerov nie je možné uplat-
ňovať si sadzbu 0,62 Sk na deň. Ak sú v 
domácnosti štyri osoby a z toho jedna je 
študentom, ktorý sa v meste zdržiava oje-
dinele a krátkodobo, potvrdenie poplatník 

nemusí predložiť.
Poplatok za odpady za príslušný kalen-

dárny rok je splatný na základe platobného 
výmeru buď jednou splátkou splatnou do 
31. marca 2007 alebo v štyroch štvrťroč-
ných splátkach, každá vo výške jednej štvr-
tiny ročného poplatku za odpady, pričom 
splátka za prvý štvrťrok je splatná do 31. 
marca 2007 a splátky za ďalšie štvrťroky 
sú splatné do 15-teho dňa prostredného 
mesiaca príslušného štvrťroka (za druhý 
štvrťrok do 15. mája 2007, za tretí štvrťrok 
do 15. augusta 2007 a za štvrtý štvrťrok do 
15. novembra 2007). 

Poplatok poplatník môže zaplatiť v 
hotovosti na Mestskom úrade v Krem-
nici číslo dverí 7, prevodom na účet 
mesta č.ú. 14728422/0200, var.symbol: 
číslo platobného výmeru, konšt. sym-
bol: 1118, poštovou poukážkou. Právo 
výberu patrí platiteľovi poplatku. 

Informácie ohľadne platenia poplatku za 
odpady Vám budú telefonický podané na 
čísle 6742502 p. Kubíková, osobne Mest-
ský úrad, Štefánikovo nám. 1/1, Kremnica 
číslo dverí 7.                           M. Kubíková

Miestny poplatok za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 
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 Gymnázium v Kremnici v uplynulých 
dňoch oslávilo 150. výročie založenia školy. 
V rámci osláv vedenie školy a študenti pri-
pravili počas troch dní pre obyvateľov mesta 
a návštevníkov z blízkeho i vzdialeného oko-
lia podujatia, na ktorých prezentovali histó-
riu školy, pôsobenie pedagogických zborov 
a študentov na škole počas uplynulých 150 
rokov existencie Gymnázia. 
 Na panelovej výstave, ktorá ostala sprí-
stupnená pre návštevníkov aj v ďalších 
dňoch bola história školy prezentovaná na 
historických dokumentoch a dobových foto-
grafiách. Ďalšie podrobné informácie boli po-
dané na usporiadaných podujatiach – semi-
nárna časť, odborná prednáška, workshop, 
prechádzka históriou a súčasnosťou školy s 
praktickou ukážkou dobových i moderných 
učebných pomôcok a spôsobe vyučovania. 
V rámci podujatí – „Deň športu“ bol uspo-
riadaný v mestskej telocvični pre študentov 
školy stolnotenisový turnaj, futbalový turnaj o 
jubilejný putovný pohár.
   Oslavy vyvrcholili 24.11.2006 odpolud-
nia. Zástupcov vedenia školy a pozvaných 
hostí prijal primátor mesta Kremnica Ing. 
Miroslav Nárožný na Mestskom úrade v 
Kremnici. 
V kine v Kremnici sa uskutočnila Slávnostná 
akadémia a po jej skončení sa v aule Gym-
názia konala recepcia.
     Vznik školstva v Kremnici možno vyme-
dziť prvou polovicou 14. storočia. Spočiatku 
boli školy zamerané na výchovu príslušníkov 
privilegovaných vrstiev, ktorí boli poverovaní 
spravovaním dôležitých cirkevných a svet-
ských úradov. V predchádzajúcom období, 
okrem iných škôl v meste s nižšou úrovňou, 
pôsobili dve školy charakteru gymnázia. 
V r. 1527 – 1748 to bola evanjelická Mes-
tská latinská škola umiestnená v priestore 
terajšieho parku  pri schodoch do hradného 

areálu, ktorá kým bola pod správou mesta 
nadobudla akademický charakter. Jej zánik 
spôsobilo protireformačné hnutie. V r. 1768 
– 1851 katolícke Gymnázium, ktoré založil 
Františkánsky rád v priestoroch kláštora. Za-
tvorené bolo z dôvodu, že vláda chystala do 
Kremnice reálku.
     História súčasného Gymnázia v Krem-
nici sa začala písať slávnostným otvorením 
Cisárskej kráľovskej nižšej reálky rozličných 
rečí v Kremnici dňa 4.10.1856, pristavenej 
k bývalej Bystrickej bráne, neskôr pomeno-
vanej ako „Kollárova škola“. V r. 1870 sa na 
žiadosť mesta škola mení na vyššiu reálku. 
Mesto pre školu postavilo novú budovu odo-
vzdanú do užívania dňa 12.10.1874, v kto-
rej škola pôsobí dodnes, až na krátkodobé 
preloženie gymnázia v r. 1985-1990 do Žiaru 
nad Hronom. Reálka bola v r. 1878 rozšírená 
na 8 tried. Vyučovací jazyk maďarský a ne-
mecký, slovenčina zostala ako „výpomocná 
učebná reč“, bol v r. 1883 nahradený latin-
činou a keď dňa 8.2.1919 skončila éra ma-
ďarskej reálky, bol zavedený jazyk sloven-
ský. Štúdium v r. 1856 - 1919 absolvovalo 
takmer 1000 absolventov, ktorí pochádzali z 
Kremnice, z Turca, z južného Slovenska a z 
Maďarska. Pre chudobných študentov, ktorí 
sa z vlastných síl nevedeli uživiť, bolo v r. 
1877 založené Alumnium. Študenti sa okrem 
učebných hodín vzdelávali aj v krúžkoch li-
terárneho, hudobného i iného charakteru. V 
rokoch po prvej svetovej vojne sa vo výchov-
no-vzdelávacom procese stala dominantnou 
výchova zameraná na rast národného pove-
domia. 
     Reorganizáciou školstva vydaným zá-
konom č. 95/1948 počnúc školským rokom 
1948/1949 sa z prvých štyroch ročníkov 
stala Meštianska škola, čím sa Gymnázium 
stalo len štvorročné. V jednej budove týmto 
pôsobili dva typy škôl. Podľa ďalšej reformy 

v škole pôsobila od 1.9.1953 Jedenásťročná 
stredná škola až do r. 1964, kedy bola daná 
do používania novovybudovaná Základná 
deväťročná škola. V uvoľnených priestoroch 
bola dňa 1.9.1966 otvorená Stredná ume-
lecko-priemyselná škola (teraz Škola úžit-
kového výtvarníctva), ktorá postupne bola 
uprednostňovaná, až v r. 1969 z rozhodnutia 
Stredoslovenského KNV bolo Gymnázium 
zrušené a presunuté do Žiaru nad Hronom. 
Školu sa podarilo v Kremnici znovu obnoviť 
v r. 1990. 
     Škola počas uplynulých 150 rokov svojej 
existencie vplyvom politických zmien pôsobi-
la pod názvami v rokoch: 1856/1870 Cisár-
ska kráľovská nižšia reálka rozličných rečí, 
1870/1877 Vyššia reálka, 1877/1919 Osem-
ročná štátna reálka, 1919/1922 Českoslo-
venská štátna reálka P. Križku, 1922/1939 
Československé štátne reformované reálne 
gymnázium P. Križku, 1939/1945 Štátne 
slovenské reformované reálne gymnázium 
P. Križku, 1945/1953 Štátne gymnázium v 
Kremnici, 1953/1960 Jedenásťročná stred-
ná škola, 1960/1969 Stredná všeobecno-
vzdelávacia škola, 1969/1985 Gymnázium, 
1985/1990 Gymnázium preložené do Žiaru 
nad Hronom, 1990 - Gymnázium.    
     Záverom poznamenávam, že v telocvič-
ni Gymnázia dňa 21.1.1920 za prítomnosti 
Krčméryho bol založený Miestny odbor MS. 
Členmi MO MS v tom období bol takmer celý 
profesorský zbor, v ktorom pôsobili aj sup. 
Št. prof. Ľudmila Pikulová, rodená Škultéty-
ová a jej manžel št. prof. prakt. Jozef Pikula, 
ktorý prevzal funkciu predsedu odboru po 
prvom predsedovi, mešťanostovi Eduardovi 
Truskovi. Do matičnej činnosti sa zapájali aj 
študenti. Mali utvorený Hviezdoslavov samo-
vzdelávací krúžok študentstva, ktorý bol čle-
nom MO MS. Dobrú spoluprácu má MO MS 
s Gymnáziom aj v súčasnom období.

Milan Rybársky

150. výročie založenia Gymnázia v Kremnici

V mesiaci november 2006 začala skú-
šobná prevádzka monitorovacieho kame-
rového systému v meste Kremnica. 

V centre mesta boli nainštalované 4 ka-
mery, ktoré monitorujú verejné priestrans-
tvo. Na zabezpečenie sledovania obrazu 
z týchto kamier a v prípade potreby ich 
ovládania Mesto Kremnica v spolupráci s 
Úradom práce,  sociálnych vecí a rodiny 
-  pracovisko Kremnica, v rámci projektu 
zamestnávania znevýhodnených uchádza-
čov o zamestnanie zamestnalo 4 zamest-
nancov, ktorým prispieva na mzdu Úrad 
práce. Už počas skúšobnej prevádzky do 
konca roku 2006 bolo vďaka kamerovému 
systému zdokumentovaných vyše 90 prie-
stupkov proti verejnému poriadku. Išlo naj-
mä o vzbudzovanie verejného pohoršenia, 
znečisťovanie verejného priestranstva, 

požívania alkoholických nápojov na verej-
nom priestranstve, ale taktiež majetkové 
priestupky, kedy boli úmyselne devasto-
vané verejno-prospešné zariadenia, ako 
aj súkromný majetok. V rámci skúšobnej 
prevádzky boli taktiež zdokumentované 
2 udalosti, ktoré pre podozrenie z trest-
ného činu výtržníctva boli odovzdané or-
gánom činným v trestnom konaní. 

Je jednoznačné, že kamerový systém sa  
ukázal ako veľký pomocník a v budúcnosti 
bude prispievať k bezpečnosti, poriadku a 
čistote v meste, čo sa môže len pozitívne 
odraziť na pocitoch obyvateľov ako aj tu-
ristov nášho mesta. Už prvé týždne však 
ukázali, že samotný kamerový systém by 
nebol využitý ani na jednu tretinu bez mož-
nosti okamžitého zákroku hliadky MsP.      
                     Mgr. R.Brhlík

Kamerový 
systém 
v praxi
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Vstup do školy predstavuje 
pre dieťa množstvo obrovských 
zmien, nových povinností a čas-
to nesmiernu záťaž a nároky. 
Preto každé oslabenie zdravot-
ného stavu, oneskorenie psy-
chického vývinu či iné, aj drob-
né nedostatky môžu spôsobiť 
to, že dieťa nebude schopné 
udržať krok so svojimi rovesník-
mi a nezvládne nároky kladené 
školou.

Týmto nepríjemnostiam je 
možné v mnohých prípadoch 
predísť dostatočne skorým 
psychologickým vyšetrením, 
na základe ktorého je možné 
zistiť aktuálny stav schopností 
dieťaťa a úroveň vývinu jeho 
osobnosti. Následne potom 
pomocou špeciálnych úloh pod 
vedením špeciálneho peda-
góga dieťa postupne docvičí 
oslabené oblasti a úspešne sa 
môže zaradiť medzi ostatné 
deti. V niektorých prípadoch 
však pomôže na základe doho-

dy s rodičmi len odklad povinnej 
školskej dochádzky. 

Pretože sa opäť priblížil čas 
zápisov detí do prvých ročníkov 
škôl, je vhodné zamyslieť sa 
a zhodnotiť reálne schopnosti 
a predpoklady našich detí pre 
vstup do školy a úspešné zvlád-
nutie povinností, ktoré ich v 
školských laviciach čakajú. Aby 
sme si objektívne vedeli odpo-
vedať na otázku, či je naše die-
ťa pripravené na vstup do školy, 
musíme vedieť, čo vlastne škol-
ská spôsobilosť je. Je to taký 
stupeň vývinu, ktorý umožní 
dieťaťu osvojenie si školských 
zručností a vedomostí. Je to 
zrelosť telesná, psychická aj 
sociálna. Telesnú zrelosť posu-
dzuje lekár počas predškolskej 
lekárskej prehliadky. K otázkam 
psychickej a sociálnej zrelosti 
sa vyjadruje psychológ. 

Pre lepšiu orientáciu uvádzame 
niektoré kritériá, ktoré by malo 
dieťa vstupujúce do školy spĺňať.

Budúci prvák by mal vedieť:
l samostatne sa obliecť a obuť
l pozapínať gombíky, zaviazať  
 šnúrky na topánkach
l samostatne sa najesť, pou- 
 žiť WC
l správne vyslovovať všetky  
 hlásky
l vyjadrovať sa plynule a zreteľne
l kresliť pevné a neroztrasené  
 línie
l nakresliť postavu so všetkými  
 znakmi
l vystrihnúť jednoduchý tvar  
 podľa čiary
l poznať základné farby
l spočítať niekoľko predmetov
l porozprávať obsah krátkej  
 rozprávky
l naučiť sa naspamäť básničku  
 či detskú pesničku
l Orientovať sa v priestore a  
 poznať  kde je „vpredu“, 
„vzadu“, „hore“, „dole“, „vpravo“, 
„vľavo“.
  Ako by sa mal budúci prvák 

správať:
l vydrží pri hre alebo inej čin 
 nosti aspoň 25 minút
l začatú prácu dokončí, neza- 
 čína vždy niečo nové
l na nové prostredie a osoby  
 si zvyká rýchlo, nereaguje  
 plačom, neskrýva sa,neuteká.

To je len niekoľko jednodu-
chých rád a pomôcok, ktoré 
môžu rodičom uľahčiť rozhodo-
vanie, či zodpovedať otázky sú-
visiace s rozhodovaním sa pred 
zápisom dieťaťa do školy. 

Všetky ďalšie otázky a problé-
my, ktoré súvisia s blížiacim sa 
zápisom detí do 1. ročníkov škôl 
je možné konzultovať so psy-
chológom i špeciálnym peda-
gógom Detského integračného 
centra v Kremnici. Títo odborní-
ci sú tiež každý rok prítomní pri 
zápise v  školách nášho mesta.

 Mgr. Alena Schwarzová
     psychologička DIC

Snáď všetky deti sú rovnako zve-
davé, tešia sa na každé prekvapenie 
a zážitok. Keď sme našim deťom v 
Materskej škole na Langsfeldovej 
ulici oznámili, že pôjdeme na náv-
števu na Mestskú políciu, priam vý-
skali od radosti. Veď policajt je pre 
nich ujo, ktorý sa stará o poriadok v 
meste, ochraňuje tých, ktorí to potre-
bujú, pomôže nájsť stratenú mamu, 
či cestu domov.

Je pre nich symbolom odvahy, 
vážnosti a rešpektu. Deti so zataje-
ným dychom a podaktoré so stra-
chom sledovali, čo všetko musí poli-
cajt ovládať. Policajti umožnili deťom 
aj ukážku výcviku služobného psa.

 Spolupráca pokračovala aj pri prí-
ležitosti MDD športovým dopoludním 
pri jazere na Veterníku. Tejto akcie 
sme sa zúčastnili už niekoľkokrát. 

Skôr než pôjdem do školy

Materská škola & Mestská polícia
Vždy nás prekvapia nejakou netra-
dičnou aktivitou. Tentokrát to bola 
ukážka v love kapra, ktorý sa nám 
stal symbolom a logom našej MŠ pre 
tento školský rok.

V rámci dopravnej výchovy pravi-
delne navštevujeme dopravné ihris-
ko, kde si deti majú možnosť svoje 
teoretické poznatky získané v MŠ 
overiť prakticky na dopravnom ihris-
ku, priamo za asistencie ujov policaj-
tov. Odmenou pre policajtov je vždy 
veľká účasť detí na spoločných ak-
ciách, ich radosť, uspokojenie. Pre 
deti zo strany policajtov je odmena 
kopec sladkostí, ich kamarátstvo, 
úsmev a už získaný druhý putovný 
pohár.

 Tešíme sa na ďalšie spoločné 
stretnutia, akcie, do ktorých postup-
ne chceme zapojiť aj rodičov.

Kolektív MŠ na Langsfeldovej ulici

Mnohí z Vás – nás chovajú 
chlpatých štvornohých milá-
čikov, ktorí už jednoznačne 
patria do rodiny. Niektorí sú 
väčší, niektorí menší, ale u 
všetkých, napriek starostiam, 
ktoré s nimi občas sú, zaži-
jeme chvíle, ktoré stoja zato. 
Nie všetci „chovatelia“ sa 
však „chovajú“ tak, ako by sa 
malo, a tým robia meno všet-
kým ostatným psíčkárom. 

V našom meste evidujeme vyše 500 psov, čo predstavuje, že skoro 
každý desiaty obyvateľ nášho mesta vlastní psa. Mestská polícia  ( ďalej 
MsP) v roku 2006 riešila 94 priestupkov v zmysle zákona č. 282/2002 Z.z. 
o psoch, ako aj VZN 12/2004 o niektorých podmienkach držania psov na 
území mesta Kremnica. Medzi najzávažnejšie priestupky patrí nezabezpe-
čenie svojho psa predtým, aby útočil, prípadne napádal iné zvieratá alebo 
ľudí. Viacero z chovateľov si neuvedomuje, že  pes väčšieho vzrastu, ktorý 
patrí medzi služobné plemená, prípadne bojové plemená, je zbraň, ktorá 
môže ublížiť, ba dokonca aj zabiť. Je ľahké takéto plemeno kúpiť, chovať, 
ale nie každý je schopný psa vycvičiť a viesť. Medzi ďalšie priestupky v 
tejto oblasti, ktoré MsP rieši, patrí znečisťovanie verejných priestranstiev 
výkalmi psov, kedy si majitelia nedokážu zdvihnúť a odhodiť do koša to, čo 
ich štvornohý miláčik v meste zanechal. V tomto smere  chcem všetkých 
tých, ktorí takto konajú, upozorniť, že MsP bude veľmi prísne postihovať 
chovateľov, ktorí neodstránia výkaly svojho psa. Veď, komu je príjemné 
pohybovať sa  po meste, ako po mínovom poli a sem tam do takej míny 
aj stupiť.

Veľkým problémom v tejto oblasti je taktiež túlanie sa psov po meste, 
prípadne ich voľný pohyb. Len niekoľko rokov dozadu sa po meste denne 
pohybovali desiatky psov, ktoré nemali majiteľa a mesto sa  na základe 
viacerých podnetov občanov rozhodlo túto situáciu riešiť.  Za účelom vyrie-
šenia tohto problému mesto Kremnica zriadilo karanténnu stanicu a dalo 
vyškoliť niektorých príslušníkov MsP na odchyt zbehnutých a túlavých zvie-
rat. Do dnešného dňa bolo odchytených a v karanténnej stanici umiestne-
ných 140 psov. Aj vďaka masmédiám a občianskemu združeniu Súcit bola 
prevažná väčšina tých psov, ku ktorým sa  majiteľ nehlásil, umiestnených 
u náhradných a verím tomu, že dobrých, nových majiteľov v rámci celej 
našej republiky.                                                                                         Mgr. R.Brhlík

Človek – priateľ psa!  Alebo naopak?

ŠKOLSTVO, VeRejný PORiAdOK 

Radí   psychológ
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Vážená pani!  
Až do zrušenia nemocnice v Kremnici ste po skončení  štúdií pracovali  

v našej nemocnici na neurologickom oddelení, v posledných rokoch ako 
primárka neurologického oddelenia. Po zavedení súkromnej praxe v zdra-
votníctve ste si vybavili licenciu na poskytovanie neurologickej ambulancie 
v rozsahu 0,4 lekárskeho miesta pre spádovú oblasť Kremnice a okolia, 
pričom ste funkciu primárky oddelenia vykonávali ďalej na plný pracovný 
úväzok. Ambulantné služby ste poskytovali v Kremnici. Zrušením nemoc-
nice sa vaše pôsobenie presunulo do Žiaru nad Hronom aj neurologická 
ambulancia pre Kremnicu.

Od začiatku roku 2006 si otvorila neurologickú ambulanciu v Kremnici 
MUDr. Soňa Liptáková. Jej žiadosť o uzatvorenie zmluvy so Všeobecnou 
zdravotnou poisťovňou  a Spoločnou zdravotnou poisťovňou bola zamiet-
nutá s odôvodnením, že tieto poisťovne majú uzatvorenú zmluvu s vami. 
To znamená, že tieto poisťovne nepreplácajú vyšetrenia a výkony svojich 
poistencov  MUDr. Liptákovej a pacienti si ich musia platiť v hotovosti t.j. 

KEŠ „na drevo“! Vyšetrenie stojí 300,-Sk, slovom tristo korún, ak sa chce 
pacient objednať, priplatí si ďalších 100,-Sk. Treba si uvedomiť, že asi 70 % 
poistencov nášho územia je poistených v týchto poisťovniach. Táto skutoč-
nosť vyvoláva u pacientov nevôľu a pobúrenie. 

Po voľbách ste sa stali poslankyňou Národnej rady, teda už nemôžete 
svoje povolanie riadne vykonávať, nie ešte nad normálny pracovný úväzok! 
Vzhľadom k uvedenému stavu vznikli na území mesta už dve petičné akcie 
žiadajúce nápravu stavu. Žiaľ ani uvedené poisťovne, ani Vyšší územný 
celok v Banskej Bystrici , ani Ministerstvo zdravotníctva nie sú schopné ani 
ochotné urobiť nápravu a pacienti budú platiť natvrdo ďalej. 

Náprava je možná veľmi rýchlo. Ak by ste sa vzdali svojho úväzku naprík-
lad na 4 roky, zmenu poisťovne vybavia v priebehu niekoľkých hodín!!! Bolo 
by to efektné gesto a súčasne aj pekný dar k Vianociam chorým, prevažne 
starým pacientom, ktorých finančné možnosti sú značne obmedzené.

Verím v priaznivé a rýchle vybavenie!
V Kremnici, dňa 7. decembra 2006                      MUDr. Kazimír Kvietok

Milí Kremničania, 
Dovoľte mi zaželať Vám v prvom rade všetko najlep-

šie do nového roku, hlavne veľa zdravia. V druhom rade 
chcem vyjadriť svoje stanovisko k listu Dr. Kvietka. 

V roku 1998, po presune neurologického oddelenia z Kremnice,  
som mala ako primárka oddelenia odísť do Žiaru nad Hronom. Vy-
vstal však problém, kto bude robiť pre pacientov nielen oddelenia v 
Žiari nad Hronom, ale troch okresov – Žarnovica, Banská Štiavnica i 
Žiar nad Hronom EEG a EMG vyšetrenia, keďže prístroje, na ktorých 
sa tieto vyšetrenia vykonávali ako majetok kremnickej nemocnice, 
zostali v Kremnici. Žiar takéto prístroje nevlastnil. Keďže som jediný 
neurológ v troch okresoch, ktorý má platné certifikáty na vykonávanie 
týchto vyšetrení, došlo medzi riaditeľmi oboch zariadení k dohode, 
že vyšetrenia budem vykonávať naďalej v Kremnici, pričom úväzok 
primára mi bol znížený na 0,6 lekárskeho miesta, k tomu adekvátnym 
znížením primárskeho platu na 0,4 lekárskeho miesta budem ambu-
lantný neurológ vykonávajúci EEG, EMG a aj neurologické vyšetrenia 
pre obyvateľov spádovej oblasti Kremnica. 

 Od 01. 01. 2003, kedy došlo k povoleniu na súbeh štátnej a neštát-
nej praxe, som si vybavila licenciu ako neštátny neurológ na uvedený 
úväzok. Limit, ktorý mi vymedzila napr. Všeobecná zdravotná pois-
ťovňa, ani zďaleka nepostačuje na množstvo EEG a EMG vyšetrení, 
ktoré vykonávam pre pacientov troch okresov, na odporúčania piatich 
neurológov a lôžkového oddelenia v Žiari nad Hronom. Opakovane 
som žiadala poisťovňu o navýšenie limitu, žiaľ, bezúspešne. Nie le-
kár, ale poisťovňa určuje, koľko pacientov je možné v mesiaci vyšetriť, 
inými slovami, koľko ľudí smie byť v danom mesiaci chorých. 

 Po zrušení nemocnice v Kremnici v roku 2004 som sa rozhodla 
presunúť svoju ambulanciu do Žiaru nad Hronom. Jedným z dôvodov 
bolo aj to, že pred zrušením nemocnice došlo k dohode riaditeľov 
oboch nemocníc a mesta ako vlastníka majetku nemocnice, že EEG 
a EMG prístroj budú presunuté do Žiaru. Nebolo potrebné prevážať 
pacientov z lôžkových oddelení sanitkami na vyšetrenie do Kremnice 
a bolo to výhodnejšie i pre pacientov troch okresov, ktorí na tieto vy-
šetrenia dochádzali ambulantne. 

Asi pol roka po mojom odchode z Kremnice ma oslovila Dr. Liptá-
ková, ktorá v tom čase robila u nás na neurologickom oddelení, že by 
si chcela otvoriť neštátnu ambulanciu v Kremnici. Upozornila som ju, 
že to bude mať ťažké, pretože sieť zdravotníckych zariadení je pevne 
stanovená podľa počtu obyvateľov v regióne, a poisťovne preto s ňou 
neuzatvoria zmluvy. Povedala, že si je toho vedomá, napriek tomu si 
ambulanciu v Kremnici otvorila. Po nejakom čase s ňou Sidéria zmlu-
vu uzavrela, Spoločná a Všeobecná zdravotná poisťovňa zrejme nie, 
keďže od týchto pacientov vyberá po 300,- Sk za vyšetrenie. Napriek 
tomu, že im dáva doklad o zaplatení a platia teda dobrovoľne, koná 
pani doktorka Liptáková protizákonne, pretože pokiaľ si poistenec – 

pacient platí odvody do zdravotnej poisťovne, štát mu garantuje právo 
na bezplatné neurologické vyšetrenie. Lekár nesmie ani so súhlasom 
pacienta tieto peniaze inkasovať. Pokiaľ by však k tomu došlo, môže 
sa pacient sťažovať na Úrad pre dohľad nad zdravotnou starostlivos-
ťou. Viem to celkom iste a vie to aj Dr. Liptáková, ktorá je zároveň 
zamestnaná vo Všeobecnej zdravotnej poisťovni. 

Ja osobne nemám uzatvorenú zmluvu so Spoločnou zdravotnou 
poisťovňou, a preto nevykonávam EEG a EMG vyšetrenia pre po-
istencov tejto poisťovne, hoci sú ochotní si to zaplatiť. Nemôžem to 
robiť, pretože by som porušovala zákon, a ako ústavný činiteľ si niečo 
také nemôžem dovoliť. 

Takíto pacienti sa potom musia doprosovať vyšetrenia v Banskej 
Bystrici, Zvolene, Leviciach. Majú však aj tam problémy, pretože aj 
tam sú lekári limitovaní poisťovňami, a tak okrem zvýšených nákladov 
na cestovné sa výrazne predlžujú čakacie doby, čo niekedy môže mať  
veľmi negatívny dopad na zdravie až životy ľudí. 

Čakala som, pán kolega, že ma oslovíte v súvislosti s tým, že ako 
poslankyňa parlamentu by som mohla pomôcť s odstraňovaním ne-
zmyselných zákonov v zdravotníctve a vo financovaní lekárov pois-
ťovňami. Vy ma namiesto toho vyzývate, aby som prestala tieto vy-
šetrenia robiť. Myslím, že to by bol veľmi zlý darček pod stromček pre 
pacientov nielen Kremnice ale troch okresov. Na to, aby človek mohol 
tieto vyšetrenia vykonávať, musí mať patričné vzdelanie, certifikáty 
na výkon práce a prístroje, ktoré spĺňajú kritériá EÚ. Bez toho žiadna 
poisťovňa s dotyčným lekárom neuzavrie zmluvu. 

A hoci mám teraz práce vyše hlavy, vzhľadom na to, že som jediná 
z neurológov týchto troch okresov, ktorá tieto podmienky spĺňa, sna-
žím sa ľuďom pomáhať ďalej. Nech teraz posúdia sami, či by sa im 
taký vianočný darček, ako vy navrhujete, páčil.                                                 
 MUDr. Emília Müllerová 

Stanovisko MUDr.Liptákovej
   Vyšetrenia pacientov na neurologickej ambulancii v Kremnici  
nie sú protizákonné, pretože pracujem v neštátnom zdravotnom 
zariadení (Súkromná neurologická  ambulancia  MUDr. S. Liptá-
kovej). Či pacient navštívi práve túto ambulanciu alebo ktorúkoľ-
vek inú na Slovensku, je na jeho slobodnom rozhodnutí.

Ešte niekoľko ďalších faktov k problému EEG a EMG vy-
šetrení. V roku 2004 Nemocnica v Žiari nad Hronom zakúpila 
EMG prístroj pre neurologické oddelenie, na ktorom teraz pra-
cuje MUDr. Radovan Junas.                                                               

Od 1. 1. 2007 oznámila svoje otvorenie ďalšia , i keď kombinovaná 
neurologicko-rehabilitačná ambulancia MUDr. Žeňucha, ktorá ponú-
ka okrem neurologického vyšetrenia aj ďalšie služby – napr. EEG. 

MUDr. Soňa Liptáková

Otvorený list poslankyni národnej rady Slovenskej republiky  MUdr. Emílii Müllerovej

   Do redakcie Kremnických novín bol doručený od MUDr. Kazimíra Kvietka otvorený list, ktorý je adresovaný 
MUDr. Emílii Müllerovej. Vzhľadom k zabezpečeniu objektivity sme o stanovisko k uvedenému listu požiadali aj 
MUDr. Müllerovú a MUDr. Soňu Liptákovú. Všetky stanoviská uverejňujeme v plnom znení.                     Redakcia KN 
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v	Počasie v slovenskom Semme-
ringu – Kremnici. (časopis Slovenská 
krajina, január 1930)
   Sneh už nepadal niekoľko dní, ale zato 
je obloha celé dni krásne modrá a teplota 
je veľmi príhodná, keďže kolísa len okolo 
niekoľkých stupňov pod 00 C. Snehu je 30 
cm (na Skalke viac!) a je výborný, takže ly-
žiarske dráhy sú veľmi ideálne a veľmi vy-
hľadávané cudzincami. 

v	Počasie v slovenskom Semme-
ringu – Kremnici. (časopis Slovenská 
krajina, február 1930)
    Žiaden sneh už nepadal snáď mesiac. Tep-
lota vždy pohybuje sa hodne nad 00 C. Sneh 
zmizol, keďže už len kde, tu je vidieť malé 
snehový pokrývky. Všetko vyzerá tak, ako 
na jar. Blata a vody je všade veľmi mnoho. 
Jestli počasie sa už skoro nezmení, tak pro-
jektované lyžiarské závody nebudú môcť 
byť uskutočnené. Prílev cudzích lyžiarov do 

Kremnice už nie je vôbec žiaden, lebo ani 
na Skalke nie je sa možné lyžovať. 

v	V kremnickom okrese sa boria 
strechy. (časopis Slovenská krajina, febru-
ár 1931)
     V týchto dňoch od veľkej ťarchy snehu 
preborila sa strecha na dome J. Patscha v 
Konošove a srútil sa dom P. Balhoviča vo 
Švábe. V pondelok  v Piargoch roztrhla sa 
po dĺžke strecha na družstevnej kolkárni a 
úplne sa rozlámala. K úrazu neprišiel nikto. 
Škoda je veľká. 

v	Významná konferencia v Kremnici  
 (časopis Slovenská krajina, január 1933) 
     Šesť zástupcov maďarských štátnych 
železníc a dvanásť zástupcov štátnych  
dráh riaditeľstva bratislavského a košické-
ho konferuje vo Zvolenskej doline. Na prog-
rame pohraničná služba čsl.-maďarská. V 
Kremnici sa bude konať 5 dní konferencia 

zástupcov maďarských štátnych železníc a 
zástupcov štátnych železníc riaditeľstva bra-
tislavského a košického. Konferencia má na 
programe prejednať celkom 18 bodov, ktoré 
sa väčšinou týkajú pohraničnej železničnej 
služby čsl.- maďarskej. Jednanie sa začína 
v utorok ráno a ukončené bude v sobotu 
odpoludnia. V pondelok večer došlo rýchli-
kom č. 96 večer o 19. hod. do Kremnice 12 
zástupcov riaditeľstva bratislavského a ko-
šického a 6 zástupcov maďarských štátnych 
železníc došlo večer o 22. hod. rýchlikom č. 
107 z Budapešti. Hostia boli ubytovaní v 
známom sanatóriu dr. Kleina vo Zvolenskej 
doline, kde tiež bude zadržaná konferencia. 
V utorok večer na počesť hostí je poriadaný 
priateľský soznamovací večierok, na kto-
rom odznejú rôzne prejavy. Je to prvý raz 
čo sa podobná konferencia koná v Krem-
nici, keďže až dosiaľ sa konaly v Tatrách.                                                                                 

LP

Raziareň mincí možno nazvať srdcom každej 
mincovne. V raziarni vrcholí vysoko odborný a 
technologicky veľmi presný proces spracúvania 
mincových zliatin razbou mincí. 

Dôkazom historickej dôležitosti raziarne pre 
existenciu štátu môže poslúžiť fakt, že celé jej za-
riadenie bolo po každej z dvoch svetových vojen 
buď  násilne vyvezené alebo zničené.

Raziareň mincí vznikla pri generálnej prestav-
be mincovne v rokoch 1881 - 1889 a stala sa sú-
časťou súboru budov pochádzajúcich z polovice 
15. storočia. Ide o unikátne zachovaný priestor s 
časťou historického zariadenia. Od roku 1892 po 
zavedení rakúsko-uhorskej meny bola zariadená 
raziacimi strojmi typu Uhlhorn, ktoré dodal ich vy-
nálezca a výrobca Diederich Uhlhorn z nemecké-
ho Grewenbreuchu. Niekoľko strojov pochádzalo 
zo zrušených sedmohradských mincovní v Nagy 
Bányi a Alba Iulii na území dnešného Rumunska. 
V raziarni pracovalo po jej dokončení 14 strojov 
typu Uhlhorn a 2 stroje typu Loewe. Celé zaria-
denie poháňal prostredníctvom doteraz zachova-
lej transmisie parný stroj.

Po prvej svetovej vojne dala maďarská vláda 
odviezť všetky stroje do hlavného mesta nového 
maďarského štátu. 

Ministerstvo novej ČSR obstaralo u firmy Vul-
kan Maschinenfabrik A.G. vo Viedni dodávku zá-
kladného vybavenia mincovne, ktorého najdôle-
žitejšou súčasťou bolo 12 raziacich strojov troch 
vzorov rozdelených podľa dosiahnutého tlaku: 
50, 80, a 120 ton.

Ako prvý bol uvedený do činnosti stroj č. 4 
dňa 2. júna 1921. Vtedy boli vyrazené prvé dvad-
saťhalierniky prvej ČSR.

Tieto raziace stroje boli vôbec prvými strojmi v 
mincovni, ktoré poháňala elektrická energia.

Na strojoch značky Vulkan sa razili mince ne-
pretržite do roku 1945. Nemecké vojsko počas 
ústupu časť zariadení a zásoby mincových kovov 
odvlieklo a raziace stroje zničilo výbušninami.

Ihneď  po oslobodení sa začala intenzívna 
činnosť na rekonštrukcii celej mincovne. Už 26. 
marca 1946 sa začali na 10 strojoch Vulkan a 
2 strojoch značky Schuller raziť jednokorunové 
mince obnovenej ČSR.

V polovici šesťdesiatych rokov došlo k zvý-
šeniu efektivity razby pridaním zariadení na au-
tomatické podávanie mincových platničiek. Tak 
mohol jeden pracovník obsluhovať až tri stroje 
naraz. V tom čase začínala kremnická mincovňa 
raziť čoraz viac mincí najmä pre bývalé koloniál-
ne štáty v Afrike. Kapacita výroby na tradičných 
strojoch už nestačila pokrývať potrebu. Strojo-
vý park sa postupne modernizoval. Počet stro-
jov Vulkan s kadenciou 70 úderov za minútu sa 
postupne zmenšoval. V rokoch 1977 – 1979 sa 
ich počet zmenšil o šesť. Od roku 1986 používa 
jeden stroj na razbu pamätných medailí bývalá 
mincovňa olomouckých arcibiskupov v Kroměříži 
na Morave. Zostávajúcich päť strojov zostalo na 
pôvodnom mieste.

Raziace stroje značky Vulkan sú účtovne od-
písané na nulovú hodnotu už niekoľko desaťročí. 
Jednoduchá konštrukcia s možnosťou vlastnej 
údržby umožňuje aj naďalej ich využívanie. 

Okrem Vulkanov sa na razbu mincí používali 
aj 2 stroje od firmy Schuller z Göpingenu v Ne-
mecku. Boli vyradené v roku 1974. V rámci mo-
dernizácie strojového vybavenia raziarne kúpila 
mincovňa 4 kusy raziacich strojov od belgickej fir-
my Raskin, na ktorých sa skončila razba v rokoch 
1980 – 1984. Od roku 1969 mincovňa používala 
3 kusy strojov Schuller. Od roku 1974 dodáva ra-
ziace stroje nemecká firma Gräbener.

Roku 1984 bola dokončená nová raziareň 
mincí v rámci nového závodu mincovne. Raz-
ba mincí v starej raziarni sa skončila postupne 
v prvom polroku 1986. V starej raziarni zostalo 
posledných päť Vulkanov. Na dvoch najťažších 
z nich, vzoru Pmg, sa razia dodnes najmä vojen-
ské dištinkcie a odznaky.

O úcte našich predchodcov k tejto technike 
svedčili i pamätné tabuľky osadené na stroji č. 4 
na pamiatku obnovenia razby  mincí po každej z 
oboch svetových vojen. Originály tabuliek museli 
byť z ideologických dôvodov zo stroja odstráne-
né a dnes sú súčasťou expozície Národnej ban-
ky Slovenska – Múzea mincí a medailí.

Zachovaný súbor historických raziacich stro-
jov značky Vulkan v priestoroch pôvodnej starej 
raziarne tvorí technickú historickú pamiatku nad-
národnej kategórie. Na týchto strojoch a v týchto 
priestoroch sa razili miliardy kusov mincí nielen 
pre vlastnú krajinu, ale aj pre desiatky štátov ce-
lého sveta.

Roku 2006 pripravila Mincovňa v priestoroch 
starej raziarne mincí expozíciu mincovej techni-
ky. Do voľných priestorov raziarne tak pribudli 
stroje charakterizujúce jednotlivé etapy technolo-
gického postupu výroby mincí. Jeden z historicky 
najzaujímavejších priestorov mincovne - stará 
raziareň - sa tak stal súčasťou prehliadkovej tu-
ristickej trasy kremnickej mincovne. 

Mincovňa Kremnica š.p.

Písalo sa v minulosti

Vďaka p. Darine Salátovej sa nám podarilo dostať sa k člán-
kom o Kremnici v slovenských novinách, ktoré boli uverejňo-
vané začiatkom minulého storočia – roky 1929- 1933. V rámci 
historickej rubriky Vám možno trochu netradičnou formou 
priblížime život v našom meste pred niekoľkými desaťročia-
mi. Články Vám sprostredkujeme v ich originálnej podobe. 

RAZIAREň MIncÍ V PREMEnÁch ČASU

Expozícia je pre verejnosť otvorená 
v pondelok až piatok. 

Začiatky prehliadok so sprievodcom 
začínajú o 9.00, 11.30, a 13.00 h.

Vstupné:
Skupinové zájazdy (min.15 osôb)   45,-Sk/osoba

Deti, žiaci, študenti do 18 rokov, 
dôchodcovia      30,- Sk/osoba
Dospelí      50,- Sk/osoba
Deti do 6 rokov      zdarma

   V ponuke sú aj špeciálne žetóny, o kto-
rých sa dozviete pri vstupe do expozície. 
Bližšie informácie na: www.mint.sk
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dnI MESTA
Naše mesto pri príležitosti 678. výročia založenia usporiadalo  

„Týždeň ľudových tradícií“.
Členovia Klubu dôchodcov sa tiež zúčastnili svojimi ručnými 

prácami, ktoré vytvorili v krúžku šikovných rúk. V predchádza-
júcich rokoch bola vedúcou krúžku M. Sekerešová, za čo jej 
členky navštevujúce tento krúžok ďakujú. Viedla ich k rôznym 
ručným prácam. Teraz vedenie krúžku prevzala p. Boženíková, 
ktorej želáme, aby sa jej darilo. Jedna naša členka prispela na 
výstavu kremnickou keramikou. Nejedno oko sa pokochalo na 
zručnosti našich predkov. 

Zároveň ďakujeme zamestnancom mesta, že si na nás 
spomenuli a mohli sa i naše členky prezentovať svojimi prá-
cami, a tak dokázať, že i v staršom veku sú ruky šikovné.                                              

Klubová rada

VIAnOcE, 
nAJKRAJšIE SVIATKY ROKU 

V našom klube sme si ich začali pripomínať Mikulášskou zába-
vou. I tu bolo rodinné a priateľské posedenie, čo k týmto sviatkom 
patrí. Prekvapil nás Mikuláš. Zastavil sa na svojej dlhej ceste do-
mov a rozdal maličkosti, čo mu ešte ostali. 

Vedenie Klubu dôchodcov v Kremnici pod vedením pani Květky 
Přibylovej, tak ako vždy na konci roka, pozvalo osamelých dôchod-
cov, pre ktorých  pripravilo chutnú kapustnicu s občerstvením na 
spoločné posedenie. Toto predvianočné posedenia našich osame-
lých občanov sa už stáva tradíciou. Posedia spolu, podebatujú, a 
tak zabudnú a zaženú svoju samotu. Cez Vianoce by nemal byť 
nikto sám.

Preto by sme  chceli týmto poďakovať všetkým, ktorí sa na tomto 
šľachetnom čine podieľali a zaželať im veľa zdravia do nového 
roku 2007.                                                  O. Fialová, E. Boženíková

dOVOLEnKA
Klub dôchodcov zabezpečil v mesiaci októbri dovolenku pre na-

šich členov. Minuloročná jeseň bola skutočne prekrásna  a prostre-
die v Liptovskom Jáne  bolo naozaj nezabudnuteľné. Veľa hotelov, 
krásna príroda  a milí ľudia. Ubytovaní sme boli v hoteli Ďumbier 
a každý deň sme vyrážali po okolí, kde so všetkých strán na nás 
dýchala história. Taká malá dedinka s krásnou vyhliadkou na Zá-
padné Tatry  a v nej samé kaštiele, kúrie, kostolíky, termálne a 
minerálne pramene. Liptovský Ján patrí medzi najstaršie dediny 
Horného Liptova. V obci sa zachovalo 21 zemianskych kaštieľov a 
7 kúrií s dominantou rímsko-katolíckeho kostola sv. Jána Krstiteľa.  
Na južnom okraji obce sa nachádza žriedelná oblasť termálnych 
a minerálnych prameňov. Obyvatelia obce  nazývajú  studenšie 
pramene medokýšmi a teplé teplicou. 

Aj naši členovia sa chodili kúpať na kúpeľný prameň – kaďa, 
ktorý mal pomáhať pohybovému ústrojenstvu. Boli sme pozrieť 
aj pamätník v Liptovskom Mikuláši, kde je pochovaných 60 tisíc 
vojakov. Zanechalo to v nás nezabudnuteľný dojem. Cestou sme 
navštívili aj dedinku Smrečany, kde má pamätnú izbu Fraňo Kráľ 
a tiež kostol Očisťovania Panny Márie  z 13. storočia. Odtiaľ sme 
sa zastavili v kolibe Kožiar, ktorá ponúkala špeciality slovenskej 
kuchyne. Neďaleko hotela Ďumbier sa nachádza Soľná jaskyňa na 
liečbu horných dýchacích ciest a tiež sú tam pyramídy.

Bola to skutočne pekná a užitočná dovolenka a myslím, že bu-
deme všetci na ňu len v dobrom spomínať.           Anna Fuseková

   Vďaka Mestu Kremnica Vám ponúkame prehľad činnosti Klubu dôchodcov za obdobie 
od októbra do decembra 2006. Veríme, že uskutočnené podujatia Vám priniesli v kruhu 
známych a priateľov pekné chvíle a tešíme sa na stretnutia v roku 2007.

K lub ové  l i s ty  pr ipr av i l i :  K.Př iby lová , O.Fia lová , A.Fuseková, E .B oženíková. 

LITERÁRnY VEČER
   V jeden novembrový večer pripravil miestny odbor Matice slo-
venskej literárny večer, na ktorom sa zúčastnili aj členovia Klubu 
dôchodcov. Tento večer bol venovaný ThDr. h. c. Karolovi Kuz-
mánymu. Kuzmány sa narodil v Brezne r. 1806. Bol jeden z naj-
významnejších slovenských pracovníkov matičnej doby, bol prvým 

dlhodobým podpredsedom. Pôvodne bol profesor, teológ a tiež 
slovenský básnik. Celý svoj život venoval slovenskému národu, 
problematike Slovákov vo vtedajšej dobe. Pričinil sa tiež v nemalej 
miere o vyrovnanie nezhôd medzi slovenskými katolíkmi a evanje-
likmi. Redigoval časopis Hronka. Do pamäti slovenského ľudu sa 
zapísal hymnickou piesňou „Kto za pravdu horí,“ ktorá je známa až 
do dnešnej doby. Zomrel r.1866 v Martine. Pochovaný je na Mar-
tinskom národnom cintoríne.                                       Oľga Fialová

KLUBOVÉ LISTY
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TAK PÍšEM JA 2007
 – celoslovenská literárna súťaž

Vyhlasovateľ súťaže:  
Pohronské osvetové stredisko Žiar nad Hronom
Zameranie súťaže: 
Celoslovenská literárna súťaž v kategóriách:   
- poézia
- próza
- tvorba dospelých pre deti
Vekové kategórie:
I. KATEGÓRIA  – žiaci ZŠ:
       I. stupeň ZŠ   – I.A kategória
     II stupeň ZŠ     – I.B kategória
II. KATEGÓRIA – študenti SŠ a dospelí 
Podmienky súťaže:
* Súťaže  sa  môže  zúčastniť  každý  občan  Slovenskej  republiky,  
nečlen  akejkoľvek profesionálnej  spisovateľskej  organizácie.
* Práce  musia  byť  pôvodné, v slovenskom jazyku,  doteraz  ne-
publikované  a  neprihlásené  do   inej  súťaže. Téma literárnych 
prác je ľubovoľná.
* V  prvej   vekovej  kategórii  musia  byť  súťažné  práce potvrdené 
príslušnou školou.  Súťažné práce  druhej  vekovej  kategórie  pro-
síme  pred  zaslaním  do  súťaže potvrdiť  príslušným regionálnym    
osvetovým  strediskom, prípadne  literárnym klubom.   
(Kontakty na ROS nájdete na stránke  www.nocka.sk.)
* Autori ocenení v predchádzajúcich ročníkoch majú právo posielať 
práce priamo vyhlasovateľovi súťaže.
* Práce je potrebné zaslať v písomnej forme v 4 vyhotoveniach na 
adresu: Pohronské osvetové stredisko, Miroslava Víťazková, Duk-
lianskych hrdinov 21, 9635 01 Žiar nad Hronom. Súťažné práce je 
možné zaslať aj elektronickou poštou (vitazkova@osvetaziar.sk).   
V prípade zaslania súťažných práce elektronickou poštou je nutné 
ich zaslať aj v písomnej podobe (v troch vyhotoveniach) pre potre-
by odbornej poroty. 
* Súťažiaci autor môže do súťaže maximálne zaslať:
-  6 poetických prác
- 3 prozaické útvary v rozsahu do 20  písaných normovaných 
strán  
V prípade zaslania väčšieho rozsahu má vyhlasovateľ právo do 
súťaže zaradiť len povolený počet prác na základe náhodného vý-
beru.
* Rukopisy prác sa nevracajú. 
* Súťažné práce, ktoré nesplnia niektorú z uvedených podmienok, 
budú zo súťaže vyradené. 
Uzávierka súťaže:        10. februára  2007
Bližšie informácie k súťaži na tel. čísle: 045/6781307,  
mobil 0905182753, e-mail:vitazkova@osvetaziar.sk,
aktuálne informácie na: www.osvetaziar.sk;  
www.ziarelka.kefoweb.sk 

Prijímacie konanie na stredné školy 
pre školský rok 2007/2008

Zverejnenie kritérií prijatia na jednotlivé odbory na SŠ
a) do 15. januára 2007 na odbory s talentovými skúškami
b) do 20. marca 2007 na ostatné odbory na SŠ
Rodič žiaka podáva prihlášku riaditeľovi ZŠ
a) do 15. februára 2007 na odbory s talentovými skúškami
b) do 1. apríla 2007 na ostatné odbory na SŠ
Odoslanie prihlášok na SŠ (zabezpečí riaditeľ ZŠ)
a) do 20. februára 2007 na odbory s talentovými skúškami
b) do 6. apríla 2007 na ostatné odbory na SŠ
c) do 10. apríla 2007 na gymnáziá s 8 – ročným štúdiom
Prijímacie skúšky – termíny
a) talentové v termíne od 20. marca do 10. apríla 2007
b) 1. kolo
I. termín 7. mája 2007
II.termín  10. mája 2007
c) 2. kolo 12. júna 2007
d) na gymnáziá s 8 – ročným štúdiom 5. júna 2007

                                                    zdroj: www.svsbb.sk
IK

MONITOR 9 – 2007

     Monitor 9 je monitorovanie vedomostí žiakov končiacich 9. 
ročník ZŠ. Do testovania sú zapojení aj žiaci so špeciálnymi vý-
chovno – vzdelávacími potrebami (okrem žiakov s mentálnym 
postihnutím). Žiaci budú testovaní z dvoch vyučovacích pred-
metov:
1. slovenský jazyk
2. matematika
Termíny:
hlavné testovanie – 6. február 2007
1. náhradný termín – 13. marec 2007
2. náhradný termín -    3. apríl 2007
     Úspešná realizácia projektu MONITOR 9-2007 zabezpečí, 
aby výsledky  získané z monitorovania mohli riaditelia stred-
ných škôl v plnej miere použiť v zmysle § 4 vyhlášky MŠ SR 
č. 145/1996 Z.z. o prijímaní na štúdium na stredných školách 
v z.n.p. ako kritérium na prijatie uchádzačov aj bez  prijímacej 
skúšky.

                                 zdroj: www.minedu.sk
 IK

   V mesiaci decembri vykonávala firma Boldiš a spol. vý-
menu zosilňovačov v aktívnych anténach ASTA.  Výmenou 
anténnych zosilňovačov sa odstránilo rušenie v podobe 
bielych bodiek na obrazovke. Keďže dodávateľ nebol na-
toľko pružný, ako by sme potrebovali, bude výmena po-
kračovať v mesiacoch január a február 2007. Realizované 
budú len objednávky zaregistrované do 31. januára 2007 na 
Informačnom stredisku v Kremnici. Objednávky podané po 
uvedenom termíne  nebudú akceptované.
    Všetkým našim zákazníkom prajeme v novom roku 2007 
všetko najlepšie a hlavne dobrý príjem.

Firma Boldiš a spol.

Výmena zosilňovačov
Prihláška do literárnej súťaže

 „TAK PÍšEM JA“  2007 – 17. ročník

Meno a priezvisko............................................................................
Adresa........................................................................................
telefónny kontakt, e-mail..................................................................
Súťažné práce: (uveďte názov a súťažnú kategóriu)
1.......................................................................      
2.......................................................................       
3.......................................................................       
Svojím podpisom sa záväzne prihlasujem do súťaže a súhlasím 
s podmienkami stanovenými vyhlasovateľom súťaže. 
            

 .......................................................................................................
vlastnoručný podpis

             (v prípade žiaka ZŠ  podpis zákonného zástupcu)  



2007  KRÍŽOVKA  strana 11

Vylúštenie tajničky nám zašlite na po-
hľadnicovom formáte papiera s nalepeným 
kupónom na adresu: 

Mestský úrad,  Štefánikovo nám.  1/1, 
967 01 Kremnica s označením „KRÍŽOV-
KA“ do 18. 1. 2007, alebo vhoďte do jednej  
zo schránok vo vestibule Mestského úradu 
v Kremnici.

KUPÓn
1/2007

 

Sľubovali, že na návštevu prídu na budúci rok – 
( 1. TAJNIČKA), že na celý.
Oveľa ťažšie ako proti kritike, sa bráni proti prehnanej 
chvále.
Ak uveríte cudzím rečiam, onedlho nebudete veriť 
vlastným očiam. 
Závidím ľuďom, ktorí nikomu nezávidia.
O koľko ďalej by bol ľudský duch, keby nebol uväz-
nený v telesnej schránke 
Vedieť prehrávať je pekná vlastnosť – ale predsa len 
treba občas aj vyhrať. 
Ak netrafíš klinec po hlave, dáš si po prstoch – ak trafíš, po ( 2. TAJNIČKA).

 

 

 

 

 

 

p. f. 
2007

Centrum voľného času CVRČEK 
Kremnica, Angyalova  413/19, 

967 01 Kremnica 
vypisuje nové

 výberové konanie 
na obsadenie pracovného miesta 

v zmysle § 5 zákona NR SR č. 
552 / 2003  Zb. o výkone práce 

vo verejnom záujme           
Zástupcu riaditeľa CVČ Cvrček

POŽIADAVKY:
n	vysokoškolské vzdelanie druhého stupňa  
 pedagogického zamerania, u  nepedago- 
 gických študijných odborov absolvovanie  
 doplňujúceho pedagogického štúdia,
n	minimálne 5 rokov pedagogickej praxe, 
n  ovládanie práce s PC (Word, Excel, Inter- 
 net),
ODPORUČENé ZNALOSTI :
n skúsenosti v oblasti tvorby koncepcií 
 a vzdelávacích  programov,
n  ovládanie aspoň jedného svetového jazyka
ZOZNAM POŽADOVANÝCH DOKLADOV:
n  písomná žiadosť o zaradenie do výbero- 
 vého konania,
n  motivačný list,
n  kópia dokladu o vzdelaní,
n  kópia diplomu príslušného vzdelávacieho  
 zariadenia alebo dokladu o štúdiu v za- 
 hraničí osvedčujúca ovládanie   
 cudzieho jazyka; resp. čestné vyhláse- 
 nie o ovládaní cudzieho jazyka,
n  odpis z registra trestov nie straší ako tri  
 mesiace, 
n  profesijný štruktúrovaný životopis,
n  čestné vyhlásenie o trvalom pobyte na  
 území SR,
n  čestné vyhlásenie o štátnom občianstve  
 členskej krajiny EÚ,
n  čestné vyhlásenie o pravdivosti všetkých  
 údajov uvádzaných v žiadosti.
 Prihlášky na výberové konanie s ozna-
čením obálky „Výberové konanie“ spolu s 
horeuvedenými požadovanými dokladmi 
zasielajte na adresu Centrum voľného 
času Cvrček, Angyalova 413/19, 96701 
Kremnica do 23.01. 2007.
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Umenie na plátne

JAnUÁR 2007
13.1.- 14.1. Sobota, Nedeľa -  DOBA ĽADOVÁ 2
17.1.- 18.1. Streda, Štvrtok  -  PRACHY DĚLAJ ČLOVĚKA
20.1.- 21.1. Sobota, Nedeľa -   NA DRUHEJ STRANE
27.1.- 28.1. Sobota, Nedeľa -  WORLD TRADE CENTER
31.1.   Streda                -    DOOM

FEBRUÁR 2007 
1. 2.  Štvrtok               -   DOOM
3. 2.-  4. 2.  Sobota, Nedeľa -  VOLVER    
7. 2.-  8. 2. Streda, Štvrtok  -  KRÁSKA V NESNÁZÍCH

Začiatky večerných predstavení sú o 18.00 h a detských 
o 16.00 h. Vstupné bude vo výške cca 60,- Sk.

   Po dlhšej prestávke sa obyvateľom nášho mesta i okolia po-
núka opäť možnosť využiť svoj voľný čas návštevou kina. Už v 
mesiaci január Vám nový nájomca kina ponúka tento program: 

Klub Labyrint v januári ponúka 

12. januára 2007 od 21.00 - 02.00 h
„DJ PÁRTY“

DJ BENCO - POPREDNÝ - TLAMA

   Od 8. januára 2007 v klube Labyrint pôsobí nové di-
vadelné zoskupenie študentov z Gymnázia v Kremni-
ci, ktoré bude ponúkať nepravidelné divadelné pred-
stavenia pre verejnosť. 

19. januára  2007 od 20.00 h
„DIVOZEL“

koncert folkovej skupiny

P  OZVÁnKA  dO  KInA

Plagát k filmu 
DOBA ĽADOVÁ 2

Dráma o hasičoch uväznených  
11. 9 .2001 v troskách Dvojičiek 
v New Yorku. Nicolas Cage v jed-
nej z hlavných úloh.

WORLD TRADE CENTER
VOLVER

V hlavnej úlohe španielskeho filmu 
Penelope Cruz.

Základná umelecká škola J. L. Bellu 
v Kremnici – Divadlo „Kusy cukru“ 

a Mesto Kremnica
Vás srdečne pozývajú na umelecký festival 

„Umenie na plátne“. 
Podujatie sa uskutoční v dňoch 

12.-13. januára 2007 na Pešej zóne 
v priestore od predajne Jednota
 po kaviareň Modrý kocúr v čase 

od 16.00 do 21.00 hod. 
Tešíme sa na stretnutie.

NBS – Múzeum mincí a medailí v Kremnici Vás pozýva na vernisáž 
výstavy 18.01.2007 štyroch mladých autorov  
Ivana Slovenčáka, norberta Bíreša, 

Mareka ceglédyho a Martina hološku
vo štvrtok 18. januára 2007 o 16.00 hodine 

do galérie múzea na Štefánikovom námestí 33/40.
Výstava potrvá do 28. februára 2007.

 Hovorí sa, že Vianoce sú urče-
né  predovšetkým pre deti a nám, 
dospelým, často  pridávajú skôr 
vrásky na tvári. Žiaci zo Základnej 
školy na Angyalovej ulici v Kremnici 
nás však v najväčšom predvianoč-
nom zhone presvedčili o opaku. 
Pripravili pre rodičov darček, ktorý 
nás donútil zmierniť predvianočné 
tempo a zamyslieť sa nad skutoč-
ným obsahom Vianoc. Dlhé hodiny 
nacvičovali so svojimi pedagógmi 
program na benefičný koncert, ktorý 
bol návratom k Vianociam, aké sme 
si vysnívali kedysi aj my v najkrajšom 
období nášho detstva.  Vianočným 
príbehom sa prepletali rozprávky , 
pesničky, básne či tance  a na jeho 
konci nestáli bezduché a dookola 
vyspevované koledy z hypermar-
ketov, ale skutočné čaro Vianoc. 
A nie hocijaké, ale tlmočené cez 
naše deti.  Aj preto z programu sá-
lalo príjemné  teplo rodiny, nefalšo-

vanej detskej radosti a predzvesti 
narodenia malého stvorenia, ktoré 
dalo Vianociam pred viac ako dve-
tisíc rokmi skutočný význam. Preto 
chcem  pedagógom školy a našim 
deťom poslať za tieto nádherné mo-
menty  v mene ostatných rodičov 
prostredníctvom Kremnických novín  
aspoň skromné, no o to úprimnejšie  
ĎAKUJEM. 
     Za to, že sme sa mohli na chvíľu 
zastaviť a vnímať nádhernú pred-
vianočnú atmosféru. Lebo to bolo 
presne tak, ako v známom texte 
piesne Kamila Peteraja o Stratenej 
rozprávke ( ...len občas, keď sú tu 
Vianoce, šťastné a veselé, keď máš 
sneh na nose, počuješ opäť znieť 
jej slová nesmelé, jej slová strate-
né....). A nám sa zvuky stratenej 
vianočnej rozprávky dostali do uší 
práve vďaka našim deťom. 
                Za vďačných rodičov K.F. 

VIANOČNÁ ROZPRÁVKA PRE DOSPELÝCH
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    Pred pár dňami sme vstúpili do nového 
roka 2007. Pri tejto príležitosti výbor Základ-
nej organizácie SZZ v Kremnici želá všet-
kým záhradkárom, členom i priaznivcom 
záhradkárov veľké pestovateľské úspechy, 
priaznivý rok v záhradkárčení pri dobrom 
zdraví, veľkom šťastí a rodinnej pohode. 
Súčasne Vám ďakujeme za priazeň, ktorú 
ste v uplynulom roku 2006 prejavovali našej 
základnej organizácii SZZ.      
     Začal sa nový kalendárny rok. Kedy sa 
začne nový záhradkársky rok? Ten praktic-
ky nezačína ani nekončí, alebo nový začína 
skôr ako starý skončil. Pestrú kvitnúcu jar 
v záhradkách si pripravíme už výsadbou 
jarných cibuľovín v minulej jeseni. V tom 
čase bola na hriadkach a na stromoch ešte 
minuloročná úroda. Taký je kolobeh, taký je 
život v prírode.
   Každý záhradkár vie, že záhradka je 
miesto, v ktorom plynie obdivuhodný život 
a nepretržitá činnosť, ktorej súčasťou sú i 
záhradkári. Iba v zimnom období sa v nej 
život spomalí, skryje sa pod zem a pod kôru 
stromov. Činnosť záhradkárov sa prenesie 
pod strechu, ku knihám, časopisom, izbo-
vým a zazimovaným rastlinám,  plánom, čo 
pestovať a ako pestovať v nasledujúcom 
roku, ako mať viac krajšej a zdravšej zeleni-
ny a ovocia ako sused. V odbornej literatúre 

hľadáme pomoc pri riešení problémov, ktoré 
nám vznikli počas minuloročnej vegetácie. 
Poučíme sa a odstránime chyby, ktoré sme 
doteraz robili. Sledujeme novinky v knihách 
a odbornej literatúre a vyberáme tie, ktoré 
sú pre nás najvhodnejšie. Sú to predovšet-
kým informácie o nových druhoch a nových 
odrodách, ktoré dokážeme vypestovať i v 
našich podmienkach. Teraz je čas na to, 
aby sme si preštudovali všetko, čo sme v 
čase intenzívnej práce na záhradkách od-
kladali do obdobia, keď bude vegetačný 
kľud. Boli by sme radi, ak máte praktické 
poznatky z pestovania ovocia a zeleniny, 
aby ste prispeli do tejto rubriky. Vaše skú-
senosti a poznatky radi uverejníme, lebo to, 
čo si prakticky odskúšame, je veľký zdroj 
informácií i pre ďalších záhradkárov.
    Vaše aktuálne rady, recepty a nápady za-
sielajte na adresu Kremnických novín vždy 
do termínu uzávierky príslušného čísla.
    

 Rady na január 
(prevzaté z odbornej literatúry):

 
l	vypracujeme si časový i plošný plán sejby 
 a výsadby na celý rok,
l	v záhradke pravidelne kontrolujeme   
 oplotenie, zabezpečenie chatky pred vykrad- 
 nutím, stav drevín a prezimujúcu zeleninu,

l	kontrolujeme uskladnené ovocie a ze- 
 leninu, odstraňujeme choré a poškode- 
 né kusy,
l	začneme s nákupom osvedčených 
 osív, hnojív a chemických ochranných  
 prostriedkov,
l	pripravíme si nádoby, zeminu a osivo  
 na predpestovanie zeleniny a kvetín,
l	v druhej polovici mesiaca začneme vy- 
 sievať najskoršie druhy zeleniny 
 určené na rýchlenie,
l zo zdravých stromov odoberáme 
 vrúble na jarné štepenie,
l v dňoch bez mrazu režeme dreviny. 
 Ako prvé odstránime stromy určené 
 na likvidáciu, choré a zaschnuté konáre,
l rez začíname bobuľovinami a jadrovi- 
 nami. Kôstkoviny režeme neskôr, až 
 po oteplení,
l odstraňujeme zo stromov mumifikova- 
 né plody a hniezda prezimujúcich 
 škodcov.

l v januári musí prašťať, ak sa má leto 
smiať,
l ak v januári krt kopčeky vytvára, potrvá 
zima až do mája.
     
 Ing. J. Lichtner, výbor ZO SZZ 

ZÁhRAdKA PRE RAdOSŤ, ZÁhRAdKA PRE ÚŽITOK

  hodu zdar !  

Tabuľka 2. ligy „ STREd“ po 10. kole
Družstvo                  počet 
                              zápasov výhry   remízy  prehry   skóre    body    priem. hod.

1. Divín                        8   7   0   1        82:30     14    1867
2. TJ Kremnica           8   5   0  3        76:36     10    1801
3. Fiľakovo   8   3    1    4        57:55       7     1769
4. Jelšava   8     2    1    5        35:77       5      1613
5. Zvolenská Slatina     8     1    2  5        30:82       4      1709

Jesenné súťaženie naši kolkári ukončia 30.12.2006 kvalifikačným bojom 
o postup na majstrovstvá kraja v súťaži jednotlivcov.                            Z.B.

Oswald M.   8 zápasov     469,87
Žabka J.        7 zápasov     470,71
Žabka M.      7 zápasov     455,14
Mojžiška T.   8 zápasov     440,12

8.10.06 TJ KREMNICA : ZVOLENSKÁ SLATINA      14 : 0  
Oswald M. 460 kolov, Žabka J. 495 kolov, 
Žabka M. 456 kolov, Mojžiška T. 444 kolov

13.10.06 TJ KREMNICA : ŠKK DIVÍN                    10 : 4  
Mojžiška T. 469 kolov, Žabka M. 450 kolov, 
Oswald M. 480 kolov, Beczányi Z. 482 kolov

20.10.06 FIĽAKOVO : TJ KREMNICA                     9 : 5  
Mojžiška T. 429 kolov, Oswald M. 450 kolov, 
Žabka J. 454 kolov, Žabka M. 445 kolov

27.10.06 TJ KREMNICA : JELŠAVA                      14 : 0 
Mojžiška T. 425 kolov, Oswald M. 469 kolov, 
Žabka M. 468 kolov, Žabka J. 474 kolov

3.11.06  TJ KREMNICA : ZVOLENSKÁ SLATINA       14 : 0 
Žabka J. 499 kolov, Žabka M. 479 kolov, 
Mojžiška T. 469 kolov, Oswald 483 kolov

17.11.06 ŠKK DIVÍN : TJ KREMNICA                            9 : 5 
Beczányi Z. 451 kolov, Mojžiška T. 430 kolov, 
Oswald M. 480 kolov, Žabka J. 469 kolov

24.11.06  TJ KREMNICA : FIĽAKOVO                        10 : 4 
Mojžiška T. 447 kolov, Žabka J. 505 kolov, 
Oswald M. 467 kolov, Žabka M. 439 kolov

1.12.06 JELŠAVA : TJ KREMNICA                              10 : 4
Žabka J. 399 kolov, Mojžiška T. 407 kolov, 
Žabka M. 449 kolov, Oswald M. 470 kolov

Naši kolkári vstúpili do súťažného ročníka kolkárskej ligy 2006 – 2007. Uvádzame vý-
sledky jednotlivých stretnutí a získané body jednotlivých hráčov nášho tímu.

Priemer nahádzaných 
kolov na zápas:

Pranostika na január:
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  Mestský klub lyžiarov 
Kremnica z poverenia Be-
žeckého úseku Slovenské-
ho lyžiarskeho zväzu uspo-
riada v januári na Skalke 
nasledovné preteky v behu 
na lyžiach, na ktorých budú 
patriť k favoritom aj krem-
nickí lyžiari a lyžiarky:

nedeľa 7. 1. 2007 o 11.00 h
1. kolo Slovenského pohára mladšieho a staršieho žiactva – Ros-
signol cup (roč. nar. 1992-1995) – preteky jednotlivcov klasicky, 
intervalovým štartom , dĺžky tratí 2, 3, 4 km
Sobota,  nedeľa 13. 1. a 14. 1. 2007  o 10.00 h
2. kolo Slovenského pohára dospelých, juniorov, ml. a st. dorastu 
– Fischer cup, nominačné preteky na Majstrovstvá sveta juniorov 
a do 23 rokov, EYOF – Európsku olympiádu mládeže
sobota – skiatlon (pursuit) klasicky + voľne, hromadným štartom, 
dĺžky tratí 10+10, 5+5, 4+4, 3+3 km
nedeľa – šprint klasicky intervalovým a hromadným štartom, dĺžka 
tratí 1 km                  (jm)

   V mene Telovýchovnej jednoty Biela stopa, ktorá tri roky zabez-
pečovala úpravu zimných turistických tratí, chcem poďakovať všet-
kým Kremničanom, turistom, kamarátom, ktorí nás podporovali v 
tejto aktivite a aj priložili pomocnú ruku pri čistení, vypilovaní, ko-
sení tratí. Bez Vašej pomoci by sme boli len ťažko pripravili 50 km 
tratí. Verím, že v budúcej sezóne sa nám spoločnými silami podarí 
pripraviť ďaľších 50 km. Prajem Vám dobrú lyžiarsku sezónu, veľa 
najazdených kilometrov bez úrazov.
    Ďakujeme Vám za odpracovaných 660 hodín:
Schmidt Libor, Heriban Jaro, Príhoda Fero, Plankenbüchler 
Mišo, Ivan Mišo, Tapfer Karol ml., Chromý Martin, Mužík Mar-
tin, Pop Lubo, Pop Lubo ml., Schmidt Martin, Kollár Rišo, Pet-
ráš Ivan, Petráš Viktor, Horváth Dušan, Horváth Ondro, Lupták 
Olo, Brhlík Iro, Hrúza Slavo, Hrúzová Katka, Strohner Peter, 
Privalinec Dušan, Peterková Jana, Schmidtova Eva, Karach 
Laco, Hrúza Boris, Čunderlík, Adamson, Pittner Julo, Chrappa 
Stano, Pittnerová Agnesa, Drienko Peter, Drienková Katka, Bé-
rešová Jana, Krchňák Martin, Koreň Cypo, Ďurčo Peter, Švan-
da Noro.                                                                       Ing. V. Halíř

   Stopäťdesiate výročie zalo-
ženia kremnického gymnázia si 
pripomenuli v rámci  trojdňových 
osláv v novembri minulého roka 
aj športovými akciami. V dvoch 
turnajoch súťažili aj družstvá 
Seniorov – bývalých študentov 
školy a  rodičov súčasných štu-
dentov.
   Poradie v stolnom tenise 
družstiev: 
1. Gymnázium, 3. ročník „A“ 
 (M. Remeň, A. Hríň, 
 M. Kurka, D. Neština), 
2. Seniori, 
3. Gymnázium, 2. ročník, 
4. Gymnázium, 3. ročník „B“, 
5. Gymnázium, 1. ročník
   Minifutbalový turnaj O jubi-
lejný putovný pohár Gymná-
zia: 
1. Gymnázium, 2. ročník (R. 
Bajnok, T. Heriban, R. Stupka, 
M. Hacek, A. Grendár, P. Kor-
ček, T. Mutňanský – manažér),  
2. Seniori (bývalí študenti a ro-
dičia – J. Setnický, J. Mecele, B. 
Grossmann, M. Bíreš, J. Paulík, 
I. Ošús – manažér, hostia tímu 
– M. Ondrejka, J. Valuška), 
3. SOU pre nepočujúcich, 
4. Gymnázium, 4. ročník. 
   Ďalšími účastníkmi boli 1. a 3. 
ročník Gymnázia, Škola úžitko-
vého výtvarníctva a SPŠO pre 
sluchovo postihnutých.
  Za najlepšieho strelca bol vy-
hlásený M. Bíreš z družstva 
Seniorov. Nad dodržiavaním 
pravidiel bdela K. Paulíková, 
žiačka 3. ročníka Gymnázia, aj 

rozhodkyňa pravidelných súťaží 
ObFZ Žiar. Organizačnú taktov-
ku nad turnajmi držala učiteľka 
telesnej výchovy na jubilujúcej 
škole, bývalá aktívna prvoligová 
futbalistka Žiaru a slovenská re-
prezentantka E. Surovcová.
   V rámci seminárnej časti Dňa 
športu sa uskutočnili prednášky 
lekára S. Jánošku, maturanta 
na Gymnáziu v jeho jubiljenom 
100. roku a fyzioterapeutky V. 
Mišíkovej. V aule školy bola po-
čas trvania osláv sprístupnená 
zaujímavá výstava „História a 
prítomnosť školy v dokumen-
toch“. Pozornosť upútali napr. 
aj fotografie a dobová tlač pri-
pomínajúce športové úspechy 
žiakov. Na slávnostnej akadémii 
v  mestskom kine zaujali svojou 
rytmickou pohybovou skladbou 
mladí lyžiari a lyžiarky – bežci 
MKL Kremnica a ŠŠS pri ZŠ An-
gyalova ul. Toto číslo programu 
pripravila trénerka a učiteľka ZŠ  
J. Brünnová a medzi učinkujú-
cimi boli aj poprední slovenskí 
športovci – dnešní kremnickí 
gymnazisti. V lyžiarskych kombi-
nézach a s lyžiarskymi palicami 
v rukách akoby chceli dokumen-
tovať historickú spätosť Gymná-
zia v našom meste s lyžovaním 
a zvlášť  bežeckým. Veď  mnohí 
jeho študenti sa hrdili  aj úspeš-
nými pretekárskymi a neskôr 
trénerskými , či funkcionárskymi 
lyžiarskymi úspechmi.

 J. Mecele

Športová časť osláv výročia gymnázia

Klub stolného tenisu Kremnica
 usporiadal 26.12.2006 v mestskej telocvični tradičný Štefanský 
turnaj v stolnom tenise. Turnaja sa zúčastnili tak neregistrovaní, 
ako aj hráči z 3.ligy a z okresnej súťaže.

   Výsledky v dvojhre:
1. Schmidt Milan
2. Petrík Jozef
3. Kotvan Miroslav

Výsledky v štvorhre:
1. Schmidt Milan, Čech Vladimír
2. Roško Vladimír, Debnár Ján
3. Majer Milan, Petrík Jozef                                JP

Sobota  10. 2. 2007

nedeľa  11. 2. 2007

Skalka bežecký štadión:
  9.30 h  Priami účastníci SNP  - 3 km, voľná technika  
10.00 h   Malá Biela stopa
Kremnica - Štefánikovo námestie
10.00 h   Prvý ročník Big Air Kremnica
17.00 h  Otvorenie 34. ročníka Bielej stopy 
18.00 h  SKI kritérium (voľná technika) 

Skalka bežecký štadión:
  9.30 h   Biela stopa - 48 a 25 km, voľná technika
 Výsledky  od 14.00 priebežne
Kontakt:
Adresa:        Ul.P.Križku 391/6, 967 01 Kremnica
tel./fax:         +421 45 6742 850
mobil:           0911 602 218
e - mail:        info@bielastopa.eu
web:             www.bielastopa.eu
                     www.bielastopakremnica.sk

Lyžiari  usporiadajú

TJ Biela stopa ĎAKUJE!
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Prešli už dlhé štyri roky, 
čo odišiel si navždy. 
Vraj chce to čas, tá bolesť prejde,
hovorí skoro každý.

Kto prežil to, ten dobre vie, 
že nie je to celkom pravda.
Tá rana v srdci stále bolí, 
tak ako každá jazva.

Odišiel si z kruhu rodiny
cez najkrajšie sviatky roka.
Odišiel si milovaný
na prahu Nového roka.

November, december 2006Narodené deti

Rodičom srdečne blahoželáme

Zomreli

Česť ich pamiatke

Želáme veľa lásky, pochopenia 
a optimizmu v spoločnom živote

Manželstvo uzavreli

Jubileá 

Jubilantom všetko najlepšie, 
veľa slnečných dní v jeseni ich života

Spoločenská rubrika

Spomienka

   1. januára 2007 uplynuli 4 roky,  čo sme sa navždy rozlúčili 
s naším manželom, otcom a dedom 

 JOŽKOM   MISTRÍKOM.
Stále spomíname s láskou.

Smútiaca rodina

  Oprava textu
Vo vianočnom čísle Kremnických novín bolo 

uverejnené poďakovanie Detského domova Maurícius 
za spoluprácu p. Norbertovi Boldišovi. Správne  malo 
byť uverejnené  p. Otovi  Boldišovi. DeD Maurícius 
sa týmto  za chybu v uverejnení ospravedlňuje.                         
                     Ded Maurícius

Ela Košíková
Kristián Matulík
Alexandra Pastorková
Tobias Emil Kružic
Artúr Puliš

Božena Ďurianová
Ján Sekereš
Jaroslav Milčík
Dušan Privalinec

Slavomír Medla – Monika Rűckschlossová
Martin Mišík - Martina Drexlerová

70 rokov
Mária Farková

75 rokov
Mária Uhriková
Irena Pogoriljaková
Eva Nárožná
Juraj Fajčík
Alojz Lőrinc

80 rokov
Jozef Brosch
Ján Mališ
Ružena Purdešová
Jozef Fronk

85 rokov 
Mária Špačková 

90 rokov
Karolína Minková 

 Mimoriadne krásneho veku  -  96 ro-
kov sa 7. decembra 2006 dožila pani 
Mária Cimermanová, toho času dru-
há najstaršia obyvateľka nášho mesta 
a zároveň najstaršia obyvateľka Do-
mova dôchodcov.

ČO ZISTILA KAMILA...?
Čo plánujú do nového roka študenti?
n	Učiť sa na maturity a zdokonaľovať sa v nových  
 veciach, najmä však v učení. Zároveň sa pri-  
      pravovať na prijímačky na vysokú školu.             
               Neznámy
n	Správny školský štart  po príjemne strávených  
 prázdninách  a veľa nových priateľov.          
             Betka Kubišová, 17 r.
      
Čo si myslíte, že by Vašu rodinu potešilo na nový rok?
n	Neviem, vyhrať milión..., ale najmä zdravie.           Neznámy
n	Asi najskôr pocit zdravia.                      Marián Homola, 47 r.
n	Nové auto a spoločné vytešovanie sa z neho a určite 
 aj zdravie a rodinná pohoda.       Monika Blahušiaková, 17 r.

n	Nové auto, oprava domu a lepšie medziľudské vzťahy.        
        Neznámy
n	 Keby sme mali zdravie, vyššiu mzdu a nižšiu daň zo mzdy. 
 A v meste lepší poriadok.                             Jozef Slávik, 50 r.

Čo by ste priali mestu Kremnica do nového roku?
n	 Nech viac prosperuje a rozvíja sa. Uvítala by som nejaké 
 zmeny. Všade kam sa pozriem, vidím neporiadok a ľudí, čo si
  ju nevedia vážiť.             Andrea Šingerová, 15 r.
n	 Chcem, aby to zostalo tak, ako to je a bolo by dobré, keby  
 viac zbohatla.                                        Róbert Višňovský, 9 r.
n	 Všetko najlepšie, viac čistoty a hlavne, keby sa 
 udiali radikálne zmeny, čo sa týka autobusovej stanice.                            
                       Neznámy
n	 Veľa lásky, porozumenia a úspechov.         
     Michaela Šimonovičová, 26 r.
n	Veľa zdravia, prosperity a pohody.         Jana Rötlingová, 37 r.

- Kamila - 

 UPOZORnEnIE
   Dovoľujeme si upozorniť občanov, ktorí majú zme-
nu zdravotnej poisťovne od 1.1.2007, že sú povinní 
do 8 dní vrátiť doterajší preukaz poistenca zdravot-
nej poisťovni a musia zmenu poisťovne nahlásiť u 
svojho obvodného lekára do konca januára 2007.

MUDr. Dana Blahyjová
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OdKAZY 
REdAKcIE

Texty neprešli štylistickou úpra-
vou. Za  obsah príspevku si zodpove-
dá autor.  Uzávierka februárového 
čísla Kremnických  novín  bude 
14. 1. 2007.

Redakcia Kremnických novín si 
vyhradzuje právo články krátiť, prí-
padne neuverejniť. Príspevky doru-
čené po uzávierke nebudú  uverej-
nené.  Pisateľov zároveň prosíme o 
uvedenie autora článku. Vaše prís-
pevky radi príjmeme na MsÚ kanc.č. 
27,  v skrinke nápadov  v Trafike a 
na MsÚ  alebo  e - mailom.   
      Ďakujeme.  

Redakcia KN

INZERCIA INZERCIA

0910 515 239

    V mesiacoch november a 
december  2006  zaznamena-
la MsP 154 udalostí. Za toto 
obdobie bolo MsP  riešených 
102 priestupkov. Z tohto počtu 
bolo vyriešených dohovorom 

41  priestupkov, v blokovom konaní bolo vy-
riešených zatiaľ 23 priestupkov, v stave ob-
jasňovania je 32 priestupkov, 5 priestupkov 
bolo uložených záznamom a 1 priestupok 
bol odoslaný na ďalšie prejednanie iným or-
gánom. V 3 prípadoch bola vec odovzdaná 
orgánom činným v trestnom konaní pre po-
dozrenie z trestného činu. Za toto obdobie 
MsP odchytila 6 psov, ktoré boli umiestnené 
v karanténnej stanici. Na základe oznáme-
nia občanov bolo uskutočnených 72 zása-
hov.

„Trampolína“
    Dňa  12.12.2006  v čase 21.45 h. Matej 
B. a Jozef P. sa značne pod vplyvom ná-
vykovej (ich) látky (tok) pohybovali v centre 
nášho mesta. Do oka im padla „trampolí-
na“, ktorú nejaký chmuľo postavil na kánt 
a tým sa na nej vôbec nedalo skákať. Toto 
obaja ihneď napravili a triasli s ňou do vte-
dy, kým nepadla do správnej polohy, na čo 
začali po nej  pekne skákať. Problémom pre 

nich bolo, že nešlo o trampolínu, ale o zá-
branu na stavenisku nových mestských WC 
a všetko sa odohralo priamo pod jednou z 
kamier mestského kamerového systému. 
Na základe týchto skutočnosti ich v krátkej 
chvíli pozdravila hliadka MsP a športové vy-
žitie ich stálo nielen uhradenie blokovej po-
kuty, ale aj náhradu za spôsobenú škodu.

depresia
     Dňa  27.10.2006 v skorých ranných ho-
dinách neznámy páchateľ, ktorý vychádzal 
z Gotickej vinárne, musel mať veľkú depre-
siu. V chodbe zbadal kočík a zrejme to ho 
inšpirovalo k tomu, že rýchlejšie zaspí, keď 
si z neho požičia cumel, plienku a detský 
fusak. Pretože v kočíku našiel len to po-
sledné, jeho depresia len vzrástla a z det-
ského fusaku urobil viacero oveľa menších. 
Po oznámení veci na MsP dňa 7.11.2006 a 
po jej objasnení sa z neznámeho páchateľa 
stal známy a ten za svoju depresiu musel 
zaplatiť nielen blokovú pokutu, ale aj uhra-
diť škodu za detský fusak.

Tréning v čuchaní
   Dňa  17.11.2006 v doobedných hodinách 
sa stretli traja maloletí Erik G., Peter G.,  
Daniel Š. a Filip B. , ktorý je už síce plno-
letý, ale rozumovo patrí jednoznačne k tým 
prvým trom. Zrejme počuli o súťažiach v 
označovaní voňaviek čuchovými zmyslami 
a radi by preslávili naše mesto tým, že budú 
patriť medzi elitu.  „Čo k tomu treba?“ No 
tréning a treba začať hneď! Na začiatok si 
vybrali niečo ľahšie a na Ul. Jula Horvátha 

si do sáčkov ponalievali toluén a začali ču-
chať. „ Je to toluén? Nie je to toluén?“ 
V tréningovej eufórii ich zastihla aj privolaná 
hliadka MsP, ktorá urobila nútenú prestávku 
v tréningu. Po podaní vysvetlenia na útvare 
MsP bolo zistené, že nešlo o prvý tréning, 
ale k inej látke ako toluén sa zatiaľ nedosta-
li. Vec je v stave objasňovania.

nočný kľud
     Dňa 12.12.2006 v čase 03.15 h sa Ma-
rián Ž. rozhodol bojovať so smetnými ná-
dobami na Ul. Jula Horvátha a aby sa cítil 
nebojácnejšie pokrikoval „ Polícia, polícia!“. 
Pretože väčšina obyvateľov domov na da-
nej ulici ráno vstáva do práce, neboli z jeho 
nápadu nadšení a vec  oznámili na MsP. Na 
základe tohto Marián Ž. spoločne so svoji-
mi priateľmi vysvetľoval svoj úmysel až do 
rána na útvare MsP, kde jeho vysvetlenie 
bolo odmenené blokovou pokutou.

Recyklácia
     Dňa 15.12.2006 vo večerných hodinách 
Dávid D. postával so svojimi kamarátmi 
na Nám. SNP. Smetný kôš sa mu javil ako 
vhodný objekt na skrátenie si dlhej chvíle, a 
preto do neho kopol tak, že sa prevrhol. Ur-
čite ho chcel postaviť a rozsypané smeti po 
rozdelení na recyklovateľné a nerecyklova-
teľné vrátiť späť. Kým rozmýšľal, ako začať, 
pozvala ho hliadka MsP na útvar MsP, kde 
podal vysvetlenie k veci. Presvedčil sa, že 
policajti sú skutočne nechápaví, lebo potom 
ako musel zaplatiť blokovú pokutu, bolo 
jasné, že nepochopili jeho dobrý úmysel.                                         

Mgr. R.Brhlík
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